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Samenvatting 

De onderzoekscommissie Toekomst SV V.E.N.O. is in het leven geroepen om een aantal prangende problemen in kaart 

te brengen om vervolgens het bestuur handvaten te geven hoe deze problemen het hoofd te bieden. De problemen 

zijn enerzijds divers en anderzijds onderling verweven met elkaar. Eenieder rondom SV V.E.N.O. heeft er wel een 

mening over, zonder dat er consensus is, met onderlinge wrevel en tweespalt tot gevolg.  

 

De commissie verwoordt de opdracht van het bestuur als de kernvraag: 

Wat wil SV V.E.N.O. nu en in de toekomst bereiken, en welke stappen kun je daartoe nemen. 

 

Met hulp vanuit de KNVB heeft de commissie “het net opgehaald” vanuit informatie gewonnen uit brede lagen in en 

rondom de vereniging.  Vanuit die informatie is het gekomen tot conclusies en aanbevelingen te geven.  

 

De aanbevelingen die de commissie doet en uitwerkt zijn: 

 SV V.E.N.O. is bovenal een voetbalvereniging  

 Recreatief voetbal is fundament van de vereniging 

 De jeugd heeft de toekomst, investeer in de jeugd 

 Selectie moet gedragen worden door voldoende aantallen leden 

 Handhaaf de basistaken van het verenigingskader 

 Wervingsbeleid verenigingskader en leden 

 

Als je de geest van die aanbevelingen samenvat, dan beantwoordt je feitelijk de kernvraag: SV. V.E.N.O. dient te 

streven naar: 

1. Continuïteit 

2. Plezier 

3. Prestatie 

En hoewel deze drie hoofdpunten onderling afhankelijk zijn, moge het duidelijk zijn dat het voortbestaan van de club 

(1) belangrijker is dan een relatief detail als de dag-keuze van het prestatievoetbal (3). 
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1 Introductie 

Als er een commissie wordt ingesteld om aanbevelingen te doen ten aanzien van de toekomst van de vereniging, dan 

weet je dat er een discussie gaande is waar het bestuur, met de leden geen oplossing vinden. Bij SV V.E.N.O. waren de 

directe aanleidingen tot het benoemen van deze commissie, onder andere:  

 Teruglopende hoeveel jeugdspelers; 

 Chronisch gebrek aan vrijwilligers; 

 Gebrek aan navolging van beleid; 

 Discussie prestatie voetbal? En op welke dag? 

Dit veroorzaakt onrust (in min of meer respectievelijke volgorde) ten aanzien van  

 De continuïteit van de vereniging; 

 Uitvoer van noodzakelijke taken en niveau van de organisatie; 

 Vervaging normen en waarden enerzijds en wrevel bij zittende leden en vrijwilligers anderzijds; 

 Eenheid en betrokkenheid bij de vereniging. 

Vervolgens kun je hele discussies voeren hoe het ene punt de andere beïnvloed en je dus in diverse 

cirkelredeneringen terecht komt. 

 

Om uit de boven beschreven impasse te komen, is de commissie benoemd en aan het werk gegaan. Het heeft daarbij 

de hulp ingeroepen en gekregen van de KNVB, die met name het proces en de uitvoering daarvan heeft ondersteund. 

Belangrijkste pijlers uit dat proces zijn: spiegelsessies, en enquêtes. Op basis hiervan is geprobeerd een objectief 

inzicht te krijgen in wat de leden en belanghebbenden rondom SV V.E.N.O. zien als de kern van SV V.E.N.O., nu en 

later. 

Vervolgens heeft de commissie geprobeerd met eigen (dus subjectieve) inbreng en onderzoek naar historische 

perspectieven en toekomstige (on-) mogelijkheden samen met de inzichten uit enquêtes en spiegelsessies conclusies 

te trekken en aanbevelingen te geven. De commissie verwoordt de opdracht van het bestuur als de kernvraag: 

Wat wil SV V.E.N.O. nu en in de toekomst bereiken, en welke stappen kun je daartoe nemen. 
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2 Doelstelling 

Het bestuur van SV V.E.N.O. heeft de onderzoekcommissie in leven geroepen, om zich een gedegen en onafhankelijk 

beeld te vormen hoe het SV V.E.N.O. verder moet. De uiteindelijke opvolging is dan in eerste instantie aan het bestuur 

en uiteindelijk aan de leden. 

 

Welke boodschap geeft het bestuur aan de onderzoekscommissie mee? 

 Onderzoekscommissie krijgt mandaat om advies op te stellen over de identiteit van de vereniging en de 

plaats van het prestatievoetbal binnen deze vereniging. Het uiteindelijk besluit ligt bij leden. 

 Neem de tijd, blijf onafhankelijk en laat je niet negatief beïnvloeden. Gebruik ledenvergaderingen om 

stappen te zetten en deelkeuzes te maken. 

 Ga in gesprek met leden om te proeven hoe over identiteit van vereniging wordt gedacht. 

 Denk na over de maatschappelijke rol van de vereniging. Kunnen we hier iets mee? 

 Probeer een stukje bewustwording bij leden te ontwikkelen. Leg hierbij ook een relatie met het 

vrijwilligerswerk. Waarom wil je bij deze vereniging horen (identiteit)?  

 Onderbouw het advies, sluit vragen uit, laat zien dat alle belangen zijn meegenomen bij het tot stand komen 

van het advies. 

 Bedenk goed hoe je communiceert, met wie, wanneer en hoe. 

 Heb gedurende dit proces vertrouwen in elkaar en in het bestuur, het bestuur geeft vertrouwen aan de 

onderzoekscommissie. 

 Als er, om wat voor reden ook wantrouwen ontstaat, spreek dit naar elkaar uit en voorkom “achterklap” en 

handel transparant. 

 Laat zien, draag uit dat de commissie onafhankelijk is. 

 

Wat is de opdracht vanuit het bestuur? Wat is het doel? 

 Onderzoek wat de identiteit van de vereniging is en stel deze vast. Adviseer daarnaast op welke wijze 

prestatievoetbal binnen onze vereniging vorm zou moeten krijgen en adviseer hoe keuzes omtrent dit 

onderwerp aan de leden voorgelegd moeten worden. 

 Betrek in het onderzoek en advies nadrukkelijk alle onderdelen van de vereniging, dus ook het 

recreatievoetbal, jeugd- en damesvoetbal. 

 Het onderzoek dient bij te dragen aan het vormen van éénheid in de vereniging. Eén club. Voorkom dat 

keuzes die aan leden worden voorgelegd niet opnieuw tot grote verdeeldheid en een negatieve sfeer leiden. 

 Aan het eind van het proces moet het resultaat zijn dat duidelijk wordt, hoe een vervolg gegeven wordt aan 

de keuze op welke dag(en) er prestatievoetbal wordt gespeeld. Hoe bij toekomstige discussies hier opnieuw 

invulling aan kan worden gegeven.* 

* De onderzoekscommissie benadrukt dat het om de toekomst van heel SV V.E.N.O. gaat, en dat het de 

discussie niet overschaduwt wil zien door de welles/nietes polemieken van de Zaterdag/Zondag 

tegenstellingen. 

 

Tijdspad? Wanneer willen we ‘klaar’ zijn? 

 Presenteer en communiceer een realistisch tijdspad. Stel, indien nodig, bij en communiceer hierover. Hou 

rekening met praktische onderwerpen zoals trainersaanstellingen, teaminschrijvingen, etc. 

 Lukt het dit voetbalseizoen niet, streef dan naar voorjaar 2019. 

 

Hoe vindt de verdere communicatie plaats tussen onderzoekscommissie en bestuur? 

 De insteek is dat de onderzoekscommissie veel vrijheid krijgt en neemt. Het bestuur wil namelijk 

onafhankelijk blijven en niet de indruk wekken een bepaalde koers te willen beïnvloeden. 
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 Communicatie-momenten naar leden of derden in overleg met het bestuur (via secretaris (Edgar)). 

 Het bestuur informeert de onderzoekscommissie over ontwikkelingen binnen de vereniging. 

 De onderzoekscommissie koppelt periodiek de voortgang terug aan het bestuur. 

2.1 Onderzoeksproces 

De onderzoekscommissie heeft ondersteuning van Martijn Mellema vanuit de KNVB. Het gevolgde proces ziet er als 

volgt uit, met hierbij opgenomen de oorspronkelijke tijdslijnen: 

 Presentatie ALV – uitleg over welke stappen we willen nemen en de daarbij horende tijdslijnen (15 november 

2017); 

 Spiegelsessie – het organiseren van een spiegelsessie, zie voor nadere uitleg het bijgevoegde document 

(medio december 2017); 

 Jeugdsessie – het organiseren van een alternatieve spiegelsessie voor de jeugd. Hun betrokkenheid is cruciaal 

in dit onderzoek (Voor de kerst 2017) 

 Enquête – om een goed beeld te krijgen van de wensen en ideeën van de leden willen wij een enquête 

organiseren. Hierbij gaat ons voorkeur uit naar een digitale (social media, etc.) vorm (medio januari 2018); 

 Eindrapport – na deze sessie willen we het eindrapport gaan opstellen (eind april 2018) 

 Presentatie eindrapport – tijdens een ALV het eindrapport presenteren (juni 2018) 

2.2 Kernvraag 

De commissie stelt zich als kernvraag: 

 

Wat wil SV V.E.N.O. nu en in de toekomst bereiken, en welke stappen kun je daartoe nemen? 
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3 Historie 

SV V.E.N.O. is ontstaan vanuit de voetbalverenigingen SVV. en Fulnaho. SVV. (Sport Vereniging Vollenhove) is 

opgericht in 1944. Alvorens er een afdeling voetbal op zondagen werd opgericht was er al een aantal jaren een 

afdeling Volleybal. Fulnaho is opgericht eind jaren 40 en was vanaf het begin een voetbalvereniging pur sang welke 

haar wedstrijden speelde op de zaterdagen. 

SVV. speelde over het algemeen in de 1
ste

 Klasse van de afdeling Zwolle maar promoveerde in het seizoen 1968/1969 

via een kampioenstitel naar de 4e Klasse KNVB. Het kampioenselftal stond onder leiding van trainer Wiebe Hoen en 

daarin speelde o.a. Theo de Bruin (keeper, met als reservekeeper Rein van der Vecht), Teun Zelhorst, Herwie de Boer, 

Gerlof Kwakman, Henk Drok, Henk Lunenborg, Joop Ouderling, Harry Dikken, Jan en Bruin Kwakman, Jan & Wim 

Konter. Maarten Mosterdijk maakte ook deel uit van dit team, tenminste wanneer hij met verlof was (hij was destijds 

stuurman op de grote vaart). De verzorger was Kier Rozeboom en de grensrechter Teunis Winters. 

In de 4e Klasse KNVB bleef SVV. het goed doen en haalde meestal een plaats in de bovenste regionen met als 

hoogtepunt heet seizoen 1979/1980 toen een beslissingswedstrijd gespeeld moest worden om het kampioenschap 

tegen Havelte. Dit gebeurde op het sportpark van Steenwijkerwold, waar helaas in de verlening met 2-1 werd verloren 

voor een 2000 koppig publiek. 

 

Fulnaho speelde over het algemeen in de afdeling Zwolle. In het seizoen 1960-1961 werd het kampioenschap gevierd 

van de 3de Klasse afdeling Zwolle onder leiding van trainer Van der Bent met spelers als Piet Croes, Piet van Oosten, 

Jan Booij, Arend van de Wetering, Berend Hoekman, Jan Regelink, (kleine) Jan de Lange, Derk Kuiper, Jan Winters 

(keeper), Henk Zandbergen en Johan Bakker. Een bijzonderheid uit deze periode was dat trainer Van der Bent zowel 

Fulnaho als SVV. in de “zaal” trainde. In 1977 werd de zaterdagafdeling kampioen en promoveerde naar de 1ste Klasse 

afdeling Zwolle, om vervolgens in 1981 weer kampioen te worden en promoveerde naar de 4e Klasse KNVB. 

In 1984 werden ze weer kampioen en promoveerden ze naar de 3de Klasse KNVB. Het team in deze jaren bestond uit 

o.a. de volgende spelers: Hans Groenewoud, Piet Zandbergen, Teun Been, Henk Buimer, Cor Rook, Dik Brandsma, 

Sake, Henk en Hans Tukker, Bennie en Johan van Bruggen. 

In 1971 was Fulnaho de eerste club in de wijde omgeving van Vollenhove die een dameselftal op de been wist te 

brengen. De groep bestaande uit vriendinnen en spelersvrouwen wist in 1980 onder leiding van trainer Cor van Dalen 

haar eerste kampioenschap binnen te halen met goed voetbal. Speelster uit die tijd waren Jennie Lobers, Jenneke 

Kuiper, Ria de Jonge, Lies Voerman-Post, Riek Du Pon, Wietske Tukker, Lida Oppedijk, Roelie Stam, Aaf Renes, Aleida 

Nassette, Jeannette Kaak, Ella Oudshoorn, Jannie Harsevoort, Antoinnet Jongman, Geke Lok, Ingrid Bakker. Door de 

jaren heen bleef het damesvoetbal succesvol binnen de vereniging. Het damesvoetbal en inmiddels ook het 

meisjesvoetbal is sterk verweven binnen onze sportvereniging. 

3.1 Fusie 1976 

Sport Vereniging SV V.E.N.O. is opgericht op 24 mei 1976. In 1976 werden Fulnaho en SVV, ontbonden en de clubs 

gingen verder onder één naam, met voetbal op respectievelijk zaterdagen en zondagen; zowel recreatief als 

prestatief. Voor de naam van de nieuw opgerichte voetbalvereniging werd een prijsvraag uitgeschreven en deze werd 

gewonnen door Jannes Lok, die de naam “Via Eenheid Naar Ontplooiing” had bedacht.  

Kort na de oprichting van SV V.E.N.O. werd de sportvereniging uitgebreid met een afdeling tennis, volleybal, handbal, 

jeugdvoetbal en zaalvoetbal. SV V.E.N.O. was dus een omni-vereninging. Een vereniging met meerdere takken van 
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sport, met per tak van sport een bestuur. Zo kende het een tennis-, volleybal-, zondagvoetbal-, zaterdagvoetval-, 

jeugdvoetbal- en overkoepelend omni-bestuur. 

Doelstelling van de gebundelde vereniging was om sport zo breed mogelijk aan te bieden. En om een zo groot 

mogelijke vuist te maken richting de Gemeente voor goede sportfaciliteiten. Het oude sportcomplex, waar nu 

woonzorgcentrum Nieuw Clarenberg is gevestigd, werd verplaatst naar de huidige locatie. Later volgende er een 

multifunctioneel centrum met een sporthal en nieuwe tennisbanen. Nadat de gemeenschappelijke doelen waren 

bereikt werd er besloten om de status omni-vereniging vaarwel te zeggen en verder te gaan als voetbalvereniging. 

3.2 Unificatie 

Nadat in 1976 de beide voetbalverenigingen onder naam SV V.E.N.O. verder gingen waren voor zowel de zaterdag als 

voor de zondag elftallen de prestaties wisselend. De zaterdagafdeling vond zich in seizoen 1998/1999 terug op 6e 

Klasse KNVB. De zondag afdeling vond zich in seizoen 1998/1999 terug op 5e Klasse KNVB. Ook de ledenaantallen 

slinkten fors. 

Echter na de samensmelting, unificatie, van de prestatiegerichte zondag- en zaterdag elftallen in seizoen 1999-2000 

werd er onder leiding van Martin Gezel promotie naar 4e Klasse KNVB gerealiseerd. De samensmelting betekende dat 

prestatievoetbal (heren) alleen nog op zondag werd gespeeld. Recreatief voetbal werd op beide dagen gespeeld.  

De hele discussie over noodzaak van samenwerking tussen zaterdag- en zondag-afdelingen en prestatievoetbal op 1 of 

2 dagen, zoals die toen gevoerd werd, is onverminderd actueel bij de huidige discussie omtrent de dag-keuze voor 

prestatievoetbal.  

Het seizoen 2000-2001 werd er gelijk weer gedegradeerd naar 5e Klasse KNVB onder leiding van Henk van Arnhem. De 

definitieve ommekeer met een mix van jonge en oude spelers kwam er in het seizoen 2003-2004 toen onder leiding 

van Bert Bijlholt SV V.E.N.O. promoveerde naar de 4e Klasse KNVB. 

Na het behalen van een periodetitel in het seizoen 2007-2008, moest SV V.E.N.O. het opnemen tegen de nummer 10 

van de 3e Klasse Zwartemeerse Boys voor promotie/degradatie naar de 3de Klasse KNVB. Op een prachtig veld van vv 

Zuidwolde en in een sfeervolle ambiance werd het team van trainer Henk Buimer aangemoedigd door honderden 'SV 

V.E.N.O.se' supporters met toeters en trommels. In de 75 minuut was het Bert van Summeren die de 1-0 maakt voor 

SV V.E.N.O. en dat bleek uiteindelijk voldoende te zijn. Voor het eerst in haar bestaan promoveerde SV V.E.N.O. naar 

de zondag 3e Klasse KNVB. 

3.3 Recente ontwikkelingen 

Na 7 jaren voetbal op derde klasse niveau degradeerde SV V.E.N.O. in seizoen 2014/2015 naar de 4e Klasse KNVB. Dit 

was onder leiding van trainer Eric Folio, met een mix van piepjonge spelers en oudere spelers. Er was een groot 

verloop geweest van talentvolle spelers naar buiten SV V.E.N.O.  In het seizoen 2017/2018, was die spelersmix gerijpt 

en aangevuld, wat onder leiding van Ton Ernst leidde tot promotie naar de 3
de

 Klasse KNVB. 

Ondertussen was vanuit de recreatieve zaterdagelftallen, met een groeiend aantal leden, de behoefte ontstaan om 

weer in de standaard-klasse prestatievoetbal te gaan spelen. In het seizoen 2016/2017 werd gestart in de 5e Klasse 

KNVB. Dit leidde direct tot promotie naar de 4e Klasse KNVB onder leiding van trainer/leider Henk Tukker/Dik 

Brandsma. Helaas volgde in seizoen 2017/2018, onder leiding van Gert Zelhorst weer degradatie naar de 5e Klasse 

KNVB. Het door blessures en onderbezetting geplaagde team zag vervolgens ook geen heil in prestatievoetballen in 

het daaropvolgende seizoen en trok zich terug. 
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Het over de laatste jaren wisselende resultaat, de smalle basis van beide selecties, doet net als in 2000 de discussie 

weer oplaaien hoe SV V.E.N.O. te organiseren. Waarbij naast voetbalniveau, het boven alles duidelijk is, dat leden 

aantal grootte alles bepalend is. Dat het voortbestaan van de vereniging afhangt van een bloeiende jeugdafdeling. 

Zonder voldoende aanwas/achterban kan de vereniging geen prestatiepretenties waarmaken. 

 

Deze recente ontwikkelingen zijn mede de directe aanleiding na seizoen 2016/2017 geweest voor het bestuur om de 

onderzoekscommissie in te stellen, om richting te vinden naar de toekomst toe. 
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4 Spiegelsessies 

Een spiegelbijeenkomst is bedoeld om scherp te krijgen wat voor vereniging je bent. Dit zelfonderzoek helpt om 

inzicht te krijgen in waarom dingen bij je vereniging gaan zoals ze gaan. Welke kwaliteiten en eigenschappen in je 

vereniging kun je gebruiken om de verandering naar een sterke vereniging te realiseren? En welke zaken hinderen dat 

proces en zullen dus moeten veranderen? 

Voor een spiegelbijeenkomst nodig je een dwarsdoorsnede van je vereniging uit. Met elkaar ga je dan op zoek het 

DNA van je vereniging. Dit is de eerste keer, bij de senior leden, gedaan onder leiding van de verenigingsadviseur van 

de KNVB; Martijn Mellema. Martijn leidt vaker spiegelbijeenkomsten en brengt dus kennis en ervaring in van andere 

verenigingen. Bovendien is hij onafhankelijk en waardenvrij waardoor hij gevoelige of moeilijke kwesties in goede 

banen kan leiden. Bij de jeugdspiegel sessies heeft de onderzoekscommissie de opgedane ervaring van het leiden van 

deze sessies zelf in praktijk gebracht. 

 

Aan de hand van een aantal werkvormen worden de volgende vragen beantwoord:  

Wat kenmerkt onze vereniging? 

Deelnemers beantwoorden vragen als: Wat zijn onze karaktereigenschappen? Wat zijn onze kernwaarden 

(krachten en tegenwerkingen)? Welke functioneringsprincipe is bij ons van toepassing: zijn we een vereniging 

van samenwerking of van marktwerking? Hebben we überhaupt nog een verhaal? 

Wat onderscheidt onze vereniging van anderen? 

Deelnemers beantwoorden vragen als: Waar zijn we trots op? Wat is de kracht van onze vereniging? Wat 

gaat er goed en hoe kunnen we dat gebruiken voor het verenigen? 

Wat zal nooit veranderen? 

Deelnemers beantwoorden vragen als: Waar tornen we nooit aan? En wat zal er juist moeten veranderen om 

ontwikkeling mogelijk te maken? De spiegelbijeenkomst levert een beeld (bijvoorbeeld een woordenwolk) op 

van de kernwaarden van je vereniging. Dit zijn krachten en tegenwerkingen. Daarnaast stel je samen vast hoe 

het proces er na de bijeenkomst uit ziet.  

4.1 Seniorleden 
 

Deze deelnemers aan de spiegelsessie zijn “at random” geselecteerd door de OC, waarbij we zoveel mogelijk rekening 

gehouden hebben met de diverse doelgroepen (Ouders van jeugdleden, senioren, vrijwilligers en sponsoren). We 

hebben 40 mogelijke deelnemers aangeschreven, uiteindelijk hebben 26 mannen/vrouwen deelgenomen 

 

De gehouden spiegelsessie bestond uit de volgende delen en vragen: 

 1e helft - Wat is het DNA van SV V.E.N.O.? 

Vragen: 

o Wat mag er nooit veranderen? 

o Waarom voetballen/vrijwilligerswerk doen bij SV V.E.N.O.? 

Aanpak: 

o In groepjes van 3 à 4 personen op flipover schrijven 

o Plenair belangrijkste punten bespreken en noteren op 1 flipover 
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 2e helft - Wat gaat goed en wat kan beter? 

Vragen: 

o Wat gaat goed bij SV V.E.N.O. – organisatorisch, bestuurlijk, materialen etc. 

o Wat kan beter bij SV V.E.N.O. - organisatorisch, bestuurlijk, materialen etc. 

Aanpak: 

o In groepjes van 3 à 4 personen 

 Wat goed gaat op gele post-its  

 Wat kan beter op paarse post-its 

o Plenair belangrijkste punten bespreken en plakken op 4 flipovers 

 

 
Figuur 1: Sfeerimpressie van senioren spiegelsessie 

 

De uitkomst van de eerste helft kan als volgt worden weer gegeven: 

Nooit veranderen Karakter Kernwaarden Trots op 

De naam SV V.E.N.O. Stug Gelijkheid / Eerlijkheid Vrijwilligers 

Scheiding jeugd/ dames/ 

seniorenrecreatie/ 

seniorenprestatie 

Behoudend Normen en Waarden Accommodatie (behalve 

velden) 

Gezelligheid  Bang voor verandering Tolerantie Trainers 

Spelplezier Tweespalt  Combinatie plezier/prestatie Onze geschiedenis 

Toegankelijkheid Passief Iedereen tevreden Zaalvoetbaltoernooi 

Logo Trots  Lage contributie 

Voetballen in Vollenhove Glas is half leeg  Groei dames/meisjes 

Aandacht voor 35+ en 45+ Tolerant  Prestatie prestatie-

elftallen 

Prestatie-elftal  Toegankelijk  Grote tafel kantine 

Derde helft Gezellig  Aantallen seniorleden 
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Nooit veranderen Karakter Kernwaarden Trots op 

Eén vereniging   Alle teams een sponsor 

Mogelijkheid om op meer 

dagen te voetballen 

  Andere activiteiten 

(sjoelen etc.) 

 

De uitkomst van de tweede helft kan als volgt worden weer gegeven: 

 Wat gaat goed Wat kan beter 

Cultuur Goede wil Eilandjes binnen SV V.E.N.O. 

Gezelligheid Clubbelang voor eigen belang 

Veel mensen met hart voor SV V.E.N.O. Tolerantie 

Spiegelgesprek SV V.E.N.O. Eenheid – gezamenlijk belang 

Inzet van vrijwilligers Facebook 

Voetballen op twee dagen Elkaar aanspreken op wangedrag 

  

Middelen / 

Accommodatie 

Klussengroep Website 

Samen mooi (netter) park realiseren  Gezond eten en drinken 

Gebouwen Kunstgras 

Kleedkamers Velden (staat en onderhoud) 

 Meer initiatief t.a.v. vrijwilligerswerk 

 Materiaal voor sommige teams 

 Tijdsduur t.a.v. aanvraag materiaal 

 Doelen, ballenpomp 

 Schoonmaken 

  

Organisatie We bieden iedereen voetbal Damesbeleid 

Trainers/leiders overleg Aandacht voor lagere jeugdelftallen 

Sponsoren Negatieve bemoeienis ouders 

Training door selectiespelers Betrokkenheid 

Vrijwilligers zijn met weinig, maar doen veel  Selectie zaterdag meer als eenheid 

 Vaste bezetting kantine 

 Vrijwilligersavond 

 Trainersbezetting, ook aandacht voor mindere 

godenzonen 

 Ontplooiing initiatieven 

 Werkzaamheden op tijd realiseren 

 Apart dames/meisjes bestuur 

  

Visie/Bestuur Respect voor zwaarte bestuursfuncties Getoond respect richting bestuur/vrijwilligers 

Werkgroep visie SV V.E.N.O. Handhaving afgesproken regels 

Lage contributie Communicatie 

 Daadkracht bestuur / te weinig bestuursleden 

 Aanpak grensoverschrijdend gedrag 

 Gebrek aan visie bij SV V.E.N.O. 

 Keuze prestatiedag  
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 Wat gaat goed Wat kan beter 

 Rechten en plichten van lidmaatschap 

 

4.2 Samenvatting Seniorleden  

Hoewel moeilijk is een ongekleurde samenvatting te geven; is het evident dat “vriend en vijand” een aantal dingen 

hetzelfde wil/vindt:  

 SV V.E.N.O. voetbalt in rood wit, met de burcht als logo, als enige voetbalclub in Vollenhove 

 De organisatiestructuur heeft scheidingen in jeugd, dames, recreatie en prestatie 

 SV V.E.N.O. is er voor iedereen en ieder lid heeft een stem en is gelijk 

 Je voetbalt voor je plezier, waarbij plezier en prestatie prima samengaan 

 Bij de jeugd moet gelijkheid en plezier voorop staan, prestatie is secundair volgt “vanzelf” als er plezier is 

 Iedereen heeft het beste voor met de club, de kunst is communiceren, duidelijk kiezen en tolereren. 

 Samenwerken vraagt om handhaving afspraken, zonder te betuttelen 

4.3 Jeugdleden  

Voor de jeugdsessies hebben we de teams JO/MO 13 t/m 19 uitgenodigd. Helaas zijn de sessies met de JO17 en JO19 

niet doorgegaan. In de weken dat wij de sessies hadden gepland, moesten deze teams inhaalwedstrijden spelen. 
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Resultaten spiegelsessie JO13-1, JO15-1 en MO15 

 Wat gaat goed Wat kan beter 

Algemeen De wedstrijden die geregeld zijn/worden Het tenue van de meiden moet beter. Sommige 

meiden moeten nu zelf iets aanschaffen omdat 

het tenue te klein is. Sponsor die op het tenue 

staat is geen sponsor meer 

Mooie tenues, voor elk team is er een tenue 

geregeld 

Grotere broekjes C1 

Mooie kleedkamers Middelste veld is een zandbak 

Trainingstijden zijn goed Trainingstijden C1 

De trainers Netten van het achterste doel missen 

Mooie prijzenkast Wedstrijd tijden mogen iets later, zijn nu erg 

vroeg 

JAKO dagen (Trainings)velden 

 Te kleine teams 

 De kwaliteit van de trainingsspullen o.a. de ballen 

 Betere trainers 

 Nu zijn er genoeg trainers, was vorig jaar een 

probleem 

 

Resultaten spiegelsessie JO13-2 en JO15-2 

 Wat gaat goed Wat kan beter 

Algemeen Leuk team De sfeer, minder gezeur bij het team 

Goede trainer Een pinautomaat in de kantine 

De dug-outs Vaker trainen (dit wordt heel vaak genoemd door 

de 2e elftallen!) 

De club Meer/betere materialen E-goals, ballen, hesjes 

De wedstrijdvelden De velden 

Ook al zijn we een kleine club, we hebben 

toch eigen velden 

Teamfeest 

Informatie over de wedstrijden Alles wordt voor de 1
e
 teams gedaan 

(voortrekken) 

Trainen Niet alle trainers zijn even goed, sommige mogen 

wat intensievere trainingen geven 

Kleedkamers Teams worden niet gehoord, ga met ze in 

gesprek 

Tenues Geen trainers voor de lagere teams 

Trainingskwaliteit  Dingen die fout gaat tijdens de wedstrijden op 

trainingen oefenen 

Goede communicatie Fruit in de kantine 

Leuke wedstrijden Samenwerking tussen teams moet beter 

 Ballen soms te licht/te zwaar 



 

 

 

 

19 

 Wat gaat goed Wat kan beter 

 Goede trainers willen alleen 1
e
 elftallen trainen. 

Daar staan mensen voor in de rij. 

 

 

4.4 Samenvatting Jeugdleden  

 

Hoewel moeilijk is een ongekleurde samenvatting te geven; is het evident dat “vriend en vijand” een aantal dingen 

hetzelfde wil/vindt:  

 Jeugdleden zijn over het algemeen tevreden over de trainers/leiders 

 Iedereen elftal/lid moet gelijk behandeld worden 

 Communicatie is voor eenieder belangrijk, afgelastingen, selectiebeleid, wissels, etc. 

 Samenwerking tussen teams kan en moet beter. 

 Luister meer de spelers en pas je beleid, trainingen, etc. hierop aan. 

 

De punten in de hierboven opgenomen tabellen spreken voor zich, dus het lijk ons niet noodzakelijk deze nog verder 

samen te vatten. Wel willen we melding maken dat tijdens de sessie van JO13-2 en JO15-2 de OC  geschrokken is van 

het feit dat het lijkt alsof buitenlandse kinderen worden buitengesloten! Dit heeft natuurlijk te maken met het feit dat 

er een taalbarrière is, “maar 1 jongen zat met tranen in zijn ogen te vertellen dat hij de bal niet toegespeeld krijgt en 

dat er zelfs is gezegd dat hij naar zijn eigen land terug moet gaan”. Trainers proberen hier wel iets aan te doen, maar 

zijn zien en horen ook niet alles. Kinderen kunnen dan heel gemeen zijn, maar ook ouders spelen hierin een rol! 

Natuurlijk begrijpen wij dat dit een breder maatschappelijk probleem is en het verhaal van meerdere kanten belicht 

moet worden. Wij vonden het zinvol om dit separaat op te nemen als aandachtspunt. 

 

Wij denken dat het bestuur er verstandig aan doet om 1 x per jaar met 2 onafhankelijke personen met de teams, 

mogelijk in de vorm van een spiegelsessie over verschillende onderwerpen wordt gesproken. Het geeft kinderen het 

gevoel dat ze gehoord worden en misschien creëer je ook wat meer verantwoordelijkheidsgevoel.  

 

 



 

 

 

20 

5 Enquête  

Om een goed beeld te krijgen van de wensen en ideeën van de leden willen wij een 

enquête organiseren. Hierbij gaat ons voorkeur uit naar een digitale (social media, 

etc.) vorm. Uiteindelijke gekozen voor het versturen van de enquête door middel van 

e-mail, naar 4 verschillende groepen 

 Jeugdleden; 

 Seniorleden; 

 Vrijwilligers; 

 Sponsoren. 

 

Hierbij gebruik gemaakt van het KNVB-onderzoek portaal, dit portaal biedt een 

onderzoek omgeving. De KNVB faciliteert dit portaal door geregeld kant-en-klare 

onderzoeken klaar te zetten, welke kunnen worden gebruikt voor jouw eigen 

vereniging.     

 

Als OC hebben we de volgende vragen toegevoegd aan deze portal: 

1. SV V.E.N.O. dient te opereren als een pure voetbalvereniging, het heeft verder geen verdere 

maatschappelijke functies die het moet vervullen. 

2. SV V.E.N.O. moet prestatie centraal zetten. Dan staan alle neuzen 1 kant op en dat zal uiteindelijk de beste en 

plezierigste oplossing zijn. 

3. Prestatiegericht voetbal begint al bij de F-jes. Door vroeg te selecteren voetbalt een ieder op zijn eigen niveau 

en dat is voor iedereen het best. 

4. Ieder SV V.E.N.O.-lid is lid en heeft dus recht op gelijke faciliteiten en mogelijkheden tot sportbeoefening. 

Links of rechtsom SV V.E.N.O. staat daarvoor garant. 

 

Als OC hebben we er bewust voor gekozen om de vraag: Zaterdag of Zondag niet te stellen in deze enquête, dit om 

enerzijds niet de volle focus te hebben op dit onderwerp, terwijl de jeugd en de toekomst van SV V.E.N.O., verreweg 

het belangrijkst is en anderzijds het bestuur opzadelen met een mogelijke keuze die door gebrek aan achterban niet 

ingevuld kan worden.  
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5.1 Jeugdleden 

Enquête is verstuurd naar 184 jeugdleden en 68 (37%) hebben gereageerd, helaas is er fout opgetreden in het 

verzenden van de mail, naar de jeugdleden. Sommige jeugdleden hebben deze 2x ontvangen en mogelijk ook 

ingevuld. We kunnen dit vanuit de gebruikte portal niet zien en dus ook niet corrigeren. Vanuit de OC zijn we wel van 

mening dat dit een erg laag percentage is en zoals verder ook in het rapport verwoord zijn we van mening dat de 

jeugd de komende tijd de meeste aandacht zal moeten krijgen. De reacties zijn over het algemeen positief (gem. 

rapportcijfer 7,3) over de gestelde vragen, mogelijk oorzaak kan zijn dat het lage percentage hier een reden voor is.  

 

Uitschieters in de enquête zijn, helaas op dit moment even alleen aandacht voor de verbeterpunten er is zijn ook veel 

aspecten als voldoende/goed gewaardeerd: 

 Kwaliteit van de trainingsvelden zijn 49% van de reacties niet tevreden over en 23% neutraal; 

 Bestuurders van de verenging zijn bij 36% niet bekend en 31% neutraal; 

 Onderling respect (ongeacht eventuele verschillen) is volgens 21% niet aanwezig en 18% is neutraal; 

 Volgens 16% gaat we binnen de vereniging niet vriendelijk met elkaar om en 27% neutraal; 

 Over het algemeen wordt de communicatie als onvoldoende ervaren, met uitzondering van afgelastingen en 

plotse wijzigingen; 

 Met betrekking tot het selectiebeleid is men ontevreden over de gelijke kansen om in een selectie elftal te 

komen 26% en 30% neutraal; 

 Ook de aandacht voor niet selectieteams wordt als onvoldoende ervaren door 50% en 27% neutraal. 

 

Conclusie extra vragen:  

 Onze jeugd is het niet eenduidige over het hebben van verdere maatschappelijke functies; 

 Onze jeugd is niet eenduidig over het centraal zetten van prestatiegericht voetbal; 

 Onze jeugd wil al wel vanaf F-jes prestatiegericht voetballen;  

 Onze jeugd is wel duidelijk over het recht hebben op gelijke faciliteiten. 

 

5.2 Seniorleden 

Enquête is verstuurd naar 144 seniorleden en 90 (63%) hebben gereageerd. Vanuit de OC zijn we van mening dat dit 

een uitstekend resultaat is. De reacties zijn over het algemeen positief (gem. rapportcijfer 6,5) over de gestelde 

vragen.  

 

Uitschieters in de enquête zijn, helaas op dit moment even alleen aandacht voor de verbeterpunten er is zijn ook veel 

aspecten als voldoende/goed gewaardeerd: 

 Kwaliteit van de trainingsaccommodatie (velden en materiaal) wordt als onvoldoende ervaren: 

o Kwantiteit materiaal 28% onvoldoende en 26% neutraal - kwaliteit materiaal 45% onvoldoende en 25% 

neutraal; 

o Kwaliteit velden - training 67% onvoldoende 24% neutraal en wedstrijd 55% onvoldoende en 32% 

neutraal; 

o Kleedkamer en douches worden als goed ervaren; 
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 Onderlinge kwaliteit verschillen vereniging scheidsrechters wordt door 29% als onvoldoende en 36% als 

neutraal ervaren; 

 Bekendheid met het beleid van de vereniging wordt is volgens 50% onvoldoende en 25% neutraal; 

 Het luisteren van het bestuur naar de leden (wensen, ideeën, belangrijke beslissingen) wordt 30% als 

onvoldoende ervaren en 46% is neutraal; 

 Bij de vraag m.b.t. het functioneren van het bestuur is een grote groep 51% neutraal en vindt 28% dit 

onvoldoende; 

 Het onderdeel “Normen en Waarden” behoeft extra aandacht, veel onvrede en neutraliteit in de 

antwoorden. Reden voor de OC om in de aanbevelingen een voorstel te doen tot het instellen van een 

ombudsman (cie) om hier binnen de vereniging extra aandacht voor te vragen; 

 Het onderdeel “Verenigingsgevoel sfeer” moet ook extra aandacht krijgen, het grootste gedeelte, 66%, voelt 

zich verbonden. De overige antwoorden: - positieve sfeer, saamhorigheid en hechte vereniging worden als 

onvoldoende/neutraal beantwoord; 

 Over het algemeen wordt de communicatie als onvoldoende ervaren, met uitzondering van afgelastingen en 

plotse wijzigingen; 

 De seniorleden zijn niet tevreden over het beleid inzake vrijwilligers, dit onderwerp behoeft extra aandacht. 

Zonder vrijwilligers kan een vereniging niet naar behoren functioneren, het aantal vrijwilligers geeft ook een 

goed beeld van de “gezondheid” van een vereniging; 

 Niet selectieteams krijgen volgens de reacties onvoldoende aandacht, 34% en neutraal 44%. 

 

Conclusie extra vragen:  

 Onze seniorleden zijn het eenduidige over het hebben van verdere maatschappelijke functies; 

 Onze seniorleden zijn niet eenduidig over het centraal zetten van prestatiegericht voetbal; 

 Onze seniorleden willen al wel vanaf F-jes prestatiegericht voetballen;  

 Onze seniorleden zijn wel duidelijk over het recht hebben op gelijke faciliteiten. 

5.3 Vrijwilligers 

Enquête is verstuurd naar 58 vrijwilligers en 37 (64%) hebben gereageerd. Vanuit de OC zijn we van mening dat dit 

een hoog percentage is. De reacties zijn over het positief (gem. rapportcijfer 6,4) over de gestelde vragen.  

 

Uitschieters in de enquête zijn, helaas op dit moment even alleen aandacht voor de verbeterpunten er is zijn ook veel 

aspecten als voldoende/goed gewaardeerd: 

 Kwaliteit van de trainingsaccommodatie (velden en materiaal) wordt als onvoldoende ervaren: 

o Kwaliteit materiaal 33% onvoldoende en 37% neutraal; 

o Kwaliteit velden - training 36% onvoldoende 35% neutraal en wedstrijd 39% onvoldoende en 30% 

neutraal; 

o Kleedkamer en douches worden als goed ervaren; 

 Vrijwilligers plaatsen een kritische noot bij de gezelligheid en het schoon en netjes zijn van de kantine;   

 Onderlinge kwaliteit verschillen vereniging scheidsrechters wordt door 23% als onvoldoende en 23% als 

neutraal ervaren; 

 Bekendheid met het beleid van de vereniging wordt is volgens 36% onvoldoende en 36% neutraal; 
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 Het onderdeel “Normen en Waarden” behoeft extra aandacht, veel onvrede en neutraliteit in de 

antwoorden. Reden voor de OC om in de aanbevelingen een voorstel te doen tot het instellen van een 

ombudsman (cie) om hier binnen de vereniging extra aandacht voor te vragen; 

 Het onderdeel “Verenigingsgevoel sfeer” moet ook extra aandacht krijgen, het grootste gedeelte, 66%, voelt 

zich verbonden. De overige antwoorden: - saamhorigheid, leuke activiteiten en hechte vereniging worden als 

onvoldoende/neutraal beantwoord; 

 Over het algemeen wordt de communicatie als onvoldoende ervaren, met uitzondering van afgelastingen en 

plotse wijzigingen; 

 De vrijwilligers zijn niet tevreden over het beleid inzake vrijwilligers, dit onderwerp behoeft extra aandacht. 

Zonder vrijwilligers kan een vereniging niet naar behoren functioneren, het aantal vrijwilligers geeft ook een 

goed beeld van de “gezondheid” van een vereniging; 

 Niet selectieteams krijgen volgens de reacties onvoldoende aandacht, 42% en neutraal 29%. 

 

Conclusie extra vragen:  

 De vrijwilligers zijn eenduidige over het hebben van verdere maatschappelijke functies; 

 De vrijwilligers zijn niet eenduidig over het centraal zetten van prestatiegericht voetbal; 

 De vrijwilligers willen al wel vanaf F-jes prestatiegericht voetballen;  

 De vrijwilligers zijn wel duidelijk over het recht hebben op gelijke faciliteiten. 

 

5.4 Sponsoren 

Enquête is verstuurd naar 71 sponsoren en 19 (27%) hebben gereageerd. Vanuit de OC zijn we van mening dat dit een 

laag percentage is. De reacties zijn over het positief (gem. rapportcijfer 7,2) over de gestelde vragen.  

 

Uitschieters in de enquête zijn, helaas op dit moment even alleen aandacht voor de verbeterpunten er is zijn ook veel 

aspecten als voldoende/goed gewaardeerd: 

 Kwaliteit van de trainingsaccommodatie (velden en materiaal) wordt als volgt ervaren: 

o Kwaliteit materiaal 73% neutraal; 

o Kwaliteit velden - training 42% onvoldoende 33% neutraal en wedstrijd 42% onvoldoende en 33% 

neutraal; 

o Kleedkamer, douches en sportpark worden als goed ervaren; 

 Sponsoren plaatsen een kritische noot bij de gezelligheid van de kantine;   

 Bekendheid met het beleid van de vereniging wordt is volgens 54% onvoldoende en 18% neutraal; 

 Bestuur (sponsorcie) moet met sponsoren in overleg om de genoemde scores te bespreken en met verbeter 

verstel doen; 

 Het onderdeel “Normen en Waarden” behoeft extra aandacht, veel onvrede en neutraliteit in de 

antwoorden. Reden voor de OC om in de aanbevelingen een voorstel te doen tot het instellen van een 

ombudsman (cie) om hier binnen de vereniging extra aandacht voor te vragen; 

 Het onderdeel “Verenigingsgevoel sfeer” moet ook extra aandacht krijgen, het grootste gedeelte, 85%, voelt 

zich verbonden. De overige antwoorden: - saamhorigheid, gezellige en hechte vereniging worden als 

onvoldoende/neutraal beantwoord; 
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 Over het algemeen wordt de communicatie als onvoldoende ervaren, met uitzondering van afgelastingen en 

plotse wijzigingen; 

 De sponsoren zijn niet tevreden over het beleid inzake vrijwilligers, dit onderwerp behoeft extra aandacht. 

Zonder vrijwilligers kan een vereniging niet naar behoren functioneren, het aantal vrijwilligers geeft ook een 

goed beeld van de “gezondheid” van een vereniging; 

 

Resultaten extra vragen:  

 De sponsoren zijn eenduidige over het hebben van verdere maatschappelijke functies; 

 De sponsoren zijn eenduidig over het centraal zetten van prestatiegericht voetbal; 

 De sponsoren willen vanaf F-jes prestatiegericht voetballen;  

 De sponsoren zijn duidelijk over het recht hebben op gelijke faciliteiten. 

 

5.5 Resultaten enquête 

Hier in het kort de aanbevelingen naar aanleiding van de enquête, gehouden in maart en april 2018. De aanbevelingen 

zijn gedaan in de volgende korte opsomming, natuurlijk kan het bestuur nog meer informatie halen uit de gehouden 

enquête. 

 

Normen en waarden 

 Het onderdeel “Normen en Waarden” behoeft extra aandacht, veel onvrede en neutraliteit in de antwoorden. 

Reden voor de OC om in de aanbevelingen een voorstel te doen tot het instellen van een ombudsman (cie) om 

hier binnen de vereniging extra aandacht voor te vragen; 

 

Verenigingsgevoel 

 Het onderdeel “Verenigingsgevoel sfeer” moet ook extra aandacht krijgen, het grootste gedeelte, 66%, voelt zich 

verbonden. De overige antwoorden: - positieve sfeer, saamhorigheid en hechte vereniging worden als 

onvoldoende/neutraal beantwoord; 

 

Communicatie 

 Over het algemeen wordt de communicatie als onvoldoende ervaren, met uitzondering van afgelastingen en 

plotse wijzigingen; 

  

Velden, attributen en kantine 

 Kwaliteit van de trainingsaccommodatie (velden en materiaal) wordt als onvoldoende ervaren: 

 Kwantiteit materiaal onvoldoende en kwaliteit materiaal onvoldoende; 

 Kwaliteit velden - training onvoldoende en wedstrijd onvoldoende; 

 Kleedkamer en douches worden als goed ervaren; 

 Kantine wordt als ongezellig ervaren, met onvoldoende assortiment.  Wel is men tevreden over kwaliteit van het 

schoonmaak team;  

 

Bestuur en beleid 

 Bekendheid met het beleid van de vereniging wordt is volgens 50% onvoldoende en 25% neutraal; 
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 Het luisteren van het bestuur naar de leden (wensen, ideeën, belangrijke beslissingen) wordt 30% als 

onvoldoende ervaren en 46% is neutraal; 

 Bij de vraag m.b.t. het functioneren van het bestuur is een grote groep 51% neutraal en vindt 28% dit 

onvoldoende; 

 

Extra vragen:  

1. Voor het opereren van SV V.E.N.O. in ander maatschappelijke functies is een kleine meerderheid over alle 

reacties.  

o Wij adviseren SV V.E.N.O. om eerst focus te hebben en houden op de pure voetbalvereniging en mogelijk 

andere partijen gebruik laten maken van de accommodatie. 

2. De reacties zijn verdeeld over de prestaties centraal zetten om, dit antwoord staat haaks op de volgende extra 

vraag waarbij de meerderheid aangeeft vanaf de F-jes al prestatiegericht te gaan voetballen. 

o We adviseren SV V.E.N.O. om het zeker op bij de senioren maximaal in te zetten op prestatiegericht 

voetbal, aangezien dit zeker de saamhorigheid, het plezier en sfeer binnen SV V.E.N.O. ten goede komt.    

3. De laatste extra is duidelijk 
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6 Demografische ontwikkelingen 

Je kunt als voetbalvereniging nog zulke mooie plannen maken, zonder leden of zonder tegenstanders red je het niet. 

Het ligt dus voor de hand om naar het verloop van het aantal leden en tegenstanders door de jaren heen te kijken. 

Daarnaast is regeren vooruitzien en is een blik in de toekomst van te verwachten aantal kinderen en jeugdleden 

illustratief. 

 

6.1 Steenwijkerland 

 

Demografische ontwikkelingen in de gemeente Steenwijkerland laten zien dat er sprake is van een zogenaamde 

vergrijzing (een toename van het aantal 65+’ers), zie figuur 1. Dit gaat gepaard met een dalende trend in de 

leeftijdscategorieën: 0 t/m 24 jaar en 24 t/m 44 jaar. Dit betekent o.a. dat we te maken hebben met een steeds 

kleinere groep potentiële leden.  

 

 
Figuur 1 Ontwikkeling bevolking Steenwijkerland (1992 – 2017). 

 

Ook de prognose van de bevolkingsontwikkeling (2015 tot 2040) laat zien dat de jongere bevolkingsgroepen steeds 

verder afnemen in aantallen. zie figuur 2 Dit betekent dat we in de toekomst ook vrijwel zeker te maken hebben met 

een krimpende groep potentiële (jeugd) leden.  
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Figuur 2 Prognose ontwikkeling bevolking Steenwijkerland 2015 – 2040 (Primos) 

 

6.2 Ontwikkeling Amateurvoetbal in Nederland 

Uit het jaarverslag van de KNVB blijkt dat het ledenaantal in het seizoen 2016/2017 voor het eerst sinds 2014 is 

afgenomen, deze daling van 1,1 % betekent dat 14.000 leden hun lidmaatschap hebben opgezegd. De groeiende 

vrouwentak van de KNVB weegt niet langer op tegen de krimpende mannenafdeling, vooral bij de jongens onder 7 (- 

5,75 %) en onder 13 ( - 3,81 %) is de daling groot. De directeur van het amateurvoetbal (Jan Dirk van der Zee) stelt dat 

deze daling past binnen een maatschappelijke ontwikkeling: kinderen sporten steeds vaker ‘ongebonden’, ze 

hardlopen, fietsen of voetballen zonder lid te zijn van een vereniging. Dit heeft volgens mij onder andere te maken 

met een gebrek aan tijd, de aantrekkelijkheid van traditionele sporten en de toenemende individualisering van de 

samenleving (hierbij valt o.a. te denken aan de steeds meer opkomende game-industrie). 

 

Uit ander recent onderzoek van de KNVB  is gebleken dat het aantal amateurvoetbalteams dat op zondag speelt de 

afgelopen 5 seizoenen met bijna 10 % is afgenomen. Op de zaterdagen is de afgelopen jaren relatief juist meer 

gespeeld (12,8 %). De KNVB heeft hier 2 verklarende redenen voor: 1. Zondag wordt steeds meer gebruikt om 

familiedingen te doen, het gezin wordt belangrijker op zondag. 2. Jongeren willen op zaterdag in de stad uitgaan met 

vrienden en niet op zondagochtend weer op het veld staan.  
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Tabel 2: Aantal afdelingen door de jaren heen 

Afdeling

Regio Noord Oost Totaal Noord Oost Totaal

2017/2018 14 9 23 15 18 33

2016/2017 14 9 23 15 18 33

2015/2016 14 9 23 15 20 35

2014/2015 14 9 23 15 20 35

2013/2014 14 9 23 15 20 35

2012/2013 14 9 23 17 24 41

2011/2012 14 9 23 18 24 42

2010/2011 14 10 24 18 24 42

2009/2010 20 10 30 20 27 47

2008/2009 20 10 30 20 26 46

2007/2008 20 10 30 20 27 47

2006/2007 21 10 31 20 27 47

2005/2006 18 9 27 19 27 46

2004/2005 18 9 27 20 27 47

2003/2004 18 9 27 20 28 48

2002/2003 18 9 27 21 28 49

2001/2002 18 9 27 21 28 49

2000/2001 19 8 27 21 28 49

Zaterdag Zondag

 

Onderstaand is de voetbalcompetitie voor standaardelftallen bij de amateurs 2017/2018 weergegeven.  

 

De eerste elftallen van SV V.E.N.O. spelen/speelden derde, vierde en vijfde klasse amateurvoetbal door de jaren heen. 

In onderstaande tabel staan de aantallen afdelingen door de jaren heen. Het aantal elftallen per afdeling varieert een 

beetje zo rondom de 12/13 ploegen. (Ref. voetbalnoord.nl 

archief). Op basis van deze KNVBgetallen, zie tabel 1, valt 

te concluderen dat het aantal zaterdag elftallen in Noord 

ietsje kleiner is dan het aantal Zondag elftallen. In Oost is 

het overwicht van het aantal Zondag teams evident. In de 

westelijke regio’s en in het (katholieke) zuiden is het 

overwicht van het aantal Zondag teams in de derde, en 

lagere klassen ook evident.  

Ook is duidelijk dat de teruggang in het aantal teams door 

de jaren heen op de Zondag verhoudingsgewijs groter is. 

 

 

Samenvatting 

Het is NIET zo dat voetbal op Zaterdag groeit. Het totale 

amateurvoetbal in Nederland krimpt, zowel op de 

Zaterdag als op de Zondag. Op de Zondag krimpt het 

amateurvoetbal harder, maar is nog steeds groter. 

 

 

 

 

Tabel 1 Aantal team, standaardelftallen amateurs, mannen 



 

 

 

 

29 

6.3 Teams SV V.E.N.O. door de jaren 

Jeugd 

 
 

Senioren  

Jaar Zaterdag Zondag Totaal 

2017/2018 3 3 6 

2016/2017 4 3 7 

2015/2016 3 3 6 

2014/2015 3 3 6 

2013/2014 2 4 6 

2012/2013 2 5 7 

2011/2012 2 5 7 

2010/2011 2 5 7 

2009/2010 2 4 6 

 

Bovenstaande tabellen geven duidelijk aan dat: 

 De aanwas van pupillen jeugd terug loopt 

 Dat het aantal junioren teams ongeveer constant is gebleven 

 Het aantal senioren op de Zaterdag de laatste jaren net zo groot is als op Zondag 

 Dat het aantal Zondag teams over een langere periode is teruggelopen, terwijl die bij de Zaterdag steeg 

 Het totaal aantal senioren ongeveer gelijk is gebleven   

Team JO19 JO17 JO15 JO13 JO11 JO09 VR1 MO17 MO15 MO13 MO11

2017/2018 1 1 2 1,5 3 2,5 1 1 1

2016/2017 1 1 2 2 3 2 1 1 1 1

2015/2016 2 2 2 3 4 1 1 1 1

2014/2015 1 1 2 2 4 4 1 1 1

2013/2014 1 1 2 2 3 5 1 1 1

2012/2013 1 1 1 2 4 6 1 1 1

2011/2012 1 1 1 2 3 6 1 1

Jongens Meisjes / Vrouwen
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6.4 Aanbeveling gezien demografische ontwikkelingen  

De commissie voorziet dat de komende jaren het kleiner worden de aantal jeugdleden (pupillen) langzaam maar zeker 

zal doorsijpelen naar de junioren en senioren. Om te kunnen voetballen heb je leden nodig. Om te selecteren heb je 

nog meer leden nodig. Om te organiseren heb je vrijwilligers nodig met een verbondenheid met de club. Als de 

krimpende trend zich daadwerkelijk gaat voltrekken, is dit een bedreiging voor het voortbestaan van de vereniging. Op 

welke dag er dan gevoetbald wordt, is dan dus van geen enkel belang. Voor de hand liggende aanbevelingen zijn dan 

ook: 

 Werf actief jeugdleden, door bij voorbeeld: 

o Jacco dagen behouden en indien mogelijk uitbreiden 

o Sjoelavonden behouden en indien mogelijk uitbreiden 

o Ga actief met schoolbesturen/leraren in overleg voor schoolvoetbal initiatieven 

o Ontwikkel wervingsbeleid en doe dat actief vanuit een commissie 

 Behoud (Jeugd)leden 

o Spelvreugde voor een ieder voorop te zetten 

o Gelijke faciliteiten voor een ieder te bieden 

o Initiatieven/wensen vanuit de (jeugd-) spelers te stimuleren 

o Clubgevoel aan te wakkeren door techniektrainingen “door spelers met allure (selectie o.i.d.)” 

o Recreatievoetbal te faciliteren op de vorm die gewenst wordt: vrijdag, 45+, 7-tal etc. 

 Werf actief vrijwilligers, door bij voorbeeld: 

o Ouders van (beginnende) jeugdleden ondersteunende functies aan te bieden, 

o Neem standaard de vraag in aanmeldingsformulier op, welke vrijwilligers taken mogelijk zijn 

o Ontwikkel wervingsbeleid en doe dat actief vanuit een commissie 

 Wees zuinig op je vrijwilligers 

o Geef vertrouwen en houdt contact met b.v. evaluatiemomenten 

o Wees duidelijk en manage verwachtingen; maak afspraken via b.v. een beleidsplan 
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7 Beleid bij SV V.E.N.O.  

7.1 Inleiding 

Dit hoofdstuk is objectieve samenvatting van de beleidsplannen Seniorenvoetbal, Keepersopleiding en Jeugd.  

 

Samen op een gestructureerd, sportieve en leuke manier de voetbalsport beoefenen 

Met ongeveer 350 leden en ongeveer 100 vrijwilligers probeert SV V.E.N.O. op een leuke en verantwoorde manier de 

mooie sport voetbal te beoefenen. Het is dan ook zeer belangrijk om met zoveel mogelijk mensen samen te werken in 

een omgeving die vrijwilligers uitnodigt en behoudt. Het hebben van een goede structuur is essentieel voor een goede 

samenwerking en ‘vrijwilligers’-omgeving (jeugdbeleidsplan SV V.E.N.O., pagina 1). Een helder beleid met duidelijke 

regels zorgt ervoor dat voetbal op een succesvolle manier in onze mooie stad mogelijk gemaakt wordt. SV V.E.N.O. wil 

een aantrekkelijke vereniging zijn voor iedereen voor zowel prestatiegerichte als recreatieve spelers, supporters, 

sponsoren en niet spelende leden (beleidsplan Seniorenvoetbal, pagina 1). Dit kan bereikt worden door het aanbieden 

van goede faciliteiten, het hebben van een duidelijk en goed functionerende financieel gezonde organisatie en de 

stimulering van niet alleen de prestatiegerichte- maar ook een goede verenigingssfeer (beleidsplan seniorenvoetbal, 

pagina 1).  

SV V.E.N.O. bestaat uit bijna 200 jeugdleden, het is daarom erg belangrijk voor de continuïteit van de vereniging dat 

de jeugd op een goede en leuke manier wordt opgeleid (jeugdbeleidsplan SV V.E.N.O., pagina 4). Een beleidsplan 

moet dan ook de ‘rode draad’ zijn binnen de vereniging en daarmee de jeugdopleiding. Een beleidsplan is echter nooit 

af, er ontstaan elk seizoen nieuwe inzichten en situaties. 

 

De Missie 

De missie van SV V.E.N.O. is om de directe omgeving in staat stellen om samen op een leuke- en sportieve manier de 

voetbalsport te kunnen beoefenen. Deze missie komt overeen met de missie van de jeugdopleiding om jeugdspelers 

op een gestructureerde, sportieve en leuke manier op te leiden in de voetbalsport. Het is dan ook belangrijk dat 

iedereen binnen de vereniging op een positieve manier betrokken is bij de club en zijn/haar verantwoordelijkheid 

neemt om de club op een positieve manier te ondersteunen (jeugdbeleidsplan pagina 6). Dit komt ook terug in de 

gedragsregels van onze club. In de gedragsregels zijn verantwoordelijkheid, betrokkenheid, openheid, eerlijkheid en 

sportiviteit van groot belang zijn. Onder verantwoordelijkheid valt dan ook dat er op een gepaste manier om wordt 

gegaan met andermans eigendommen, het complex en de materialen. Daarnaast geeft iedereen die betrokken is bij 

de club (bestuur, begeleiders, trainers, spelers en ouders) het goede voorbeeld (jeugdbeleidsplan. pagina 6). Trainers 

laten het verenigingsbelang prevaleren boven het eigen belang en bestuursleden, trainers en leiders verstrekken op 

een heldere en duidelijke manier informatie. Binnen de vereniging praten we met elkaar en niet over elkaar, ook zijn 

we bereid om te luisteren naar suggesties van anderen (jeugdbeleidsplan. pagina 7). 

Teams binnen SV V.E.N.O. 

Bij de prestatieteams (het eerste en tweede elftal) ligt de nadruk op de te behalen prestatie. Deze elftallen worden 

gefaciliteerd om in een zo optimaal mogelijke omgeving een zo goed mogelijke prestatie neer te zetten. Het eerste 

elftal is het ‘vlaggenschip’ (beleidsplan Seniorenvoetbal, pagina 2) van de vereniging, hierbij wordt concreet 

nagestreefd dat het eerste elftal minimaal stabiel in de derde klasse speelt (zonder betaalde spelers) (beleidsplan 

Seniorenvoetbal, pagina 6). SV V.E.N.O. streeft ernaar om het niveauverschil tussen het eerste en tweede elftal zo 

klein mogelijk te houden (beleidsplan Seniorenvoetbal, pagina 6). De scheiding tussen prestatieve teams en 
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recreatieve teams is een kunstmatige (beleidsplan Seniorenvoetbal, pagina 10). Het derde team kan als 

prestatief/recreatief worden aangemerkt terwijl de overige teams recreatief genoemd kunnen worden. Het 

selectiebeleid moet er op gericht zijn om spelers op basis van technische- en tactische vaardigheden te selecteren. 

Natuurlijk zijn fysieke kwaliteiten als snelheid, wendbaarheid en kracht ook van belang, maar alleen wanneer dit 

gecombineerd wordt met de technische en tactische vaardigheden kunnen spelers in aanmerking komen voor 

selectieteams.  

Daarnaast acht SV V.E.N.O. het belangrijk dat de organisatie rondom onze keepersopleiding helder uit gedragen wordt 

met als doel om meer keepers een beter en hoger individueel niveau aan te leren (beleidsplan keepersopleiding SV 

V.E.N.O., pagina 4). Hierdoor kunnen zij zichzelf continu verbeteren, zodat we keepers kunnen behouden binnen onze 

vereniging. 

Uit de verschillende beleidsplannen komt naar voren dat SV V.E.N.O., SAMEN op een GESTRUCTUREERDE, SPORTIEVE 

en LEUKE manier de voetbalsport wil beoefenen. Dit kan alleen gebeuren wanneer iedereen binnen de vereniging op 

een positieve manier betrokken is bij de club en zijn/haar verantwoordelijkheid neemt om de club op een positieve 

manier te ondersteunen. 

 

7.2 Commissies 

Het onderstaande organigram van SV V.E.N.O. weergeeft de organisatie en de taken van de verschillende organen 

binnen de vereniging. 

Organigram SV V.E.N.O.  
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7.3 Beleidsplannen 

7.3.1 Seniorenbeleid 

Er is een seniorenbeleidsplan (versie niet duidelijk) die momenteel actueel is binnen de vereniging. 

Uit dit beleidsplan komt naar voren dat de missie en visie van V.E.N.O. is dat de inwoners van Vollenhove en directe 

omgeving in staat te stellen om SAMEN op een leuke en sportieve manier de voetbalsport te kunnen beoefenen. 

SV V.E.N.O. wil een aantrekkelijke vereniging zijn voor prestatiegerichte en recreatieve spelers, supporters, sponsoren 

en niet spelende leden. SV V.E.N.O. wil dit graag bereiken door het bieden van goede faciliteiten, een duidelijke en 

goed functionerende, financieel gezonde organisatie en stimulering van een niet alleen maar ook goede 

verenigingssfeer. 

 

Het eerste elftal wordt als vlaggenschip gezien. 

 

Binnen de seniorencommissie zijn de volgende functies ingevuld: 

 Voorzitter 

 Secretaris 

 Ledenadministrateur 

 Ondersteuning beleidszaken 

 Wedstrijdsecretaris 

 Wedstrijd coördinator 

 Technische coördinator selectie (1e en 2 e elftal en doorstroming A Junioren) 

 Technische coördinator recreatief zondag 

 Technische coördinator recreatief zaterdag 

 

Bij de prestatie elftallen bestaande uit het eerste en tweede elftal, ligt de nadruk op de te behalen prestatie. Deze 

elftallen worden gefaciliteerd om in een zo optimaal mogelijke omgeving een zo goed mogelijke prestatie neer te 

zetten. Hierbij wordt concreet voor hert eerste elftal nagestreefd dat dit team minimaal stabiel in de derde klasse 

speelt. Verder worden de kaders, kwalificatie kaders, indeling selectiespelersomvang, wisselbeleid, speelwijze, 

trainingen etc. uitgelegd. Hier zullen we in dit rapport zal hier verder niet op ingegaan worden. 

 

7.3.2 Jeugdbeleidsplan 

Er is een jeugdbeleidsplan van augustus 2015 (versie 1.1) die momenteel actueel is binnen de vereniging. 

Uit dit beleidsplan komt naar voren dat de missie en visie van V.E.N.O. is dat de inwoners van Vollenhove en directe 

omgeving in staat te stellen om SAMEN op een leuke en sportieve manier de voetbalsport te kunnen beoefenen. 

De jeugdopleiding heeft verder als missie om de jeugdspelers op een gestructureerde sportieve en leuke manier op te 

leiden in de voetbalsport. 
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Om alle jeugdspelers de kans te geven om op zijn/haar eigen niveau te kunnen voetballen en zich optimaal te 

ontwikkelen, hebben we minimaal de volgende teams nodig. 

 A1 

 B1 en B2 

 C1 en C2 

 D1 en D2 

 E1, E2, E3, E4, E5 

 F1, F2, F3, F4, F5 

 

Daarnaast nog bij de meisjes/damesafdeling  

 DA1 en DA2 

 MB1 

 MC1 

 MD1 

 

Binnen de Dames en Jeugdcommissie zijn de volgende functies ingevuld: 

 Voorzitter, Secretaris, Ledenadministrateur en Wedstrijdsecretaris 

 Technische coördinator bovenbouw (A en B-junioren) 

 Technische coördinator middenbouw (C en D-pupillen) 

 Technische coördinator onderbouw (E, F-pupillen en kabouters) 

 Technisch coördinator Dames/Meisjes 

 Jeugdcoördinator A, B, C, D,  

 Jeugdcoördinator E, F, Kabouters 

 Jeugdcoördinator Dames en meisjes 

 Coördinator sponsorzaken. 

 

Elk van deze functie wordt verder uitgeschreven in het jeugdbeleidsplan. Verder staat in het jeugdbeleidsplan dat er 

minimaal 1 keer maand vergaderd wordt door de jeugdcommissie en dat er 3 keer per jaar overleg plaatsvindt tussen 

de desbetreffende coördinatoren en trainers. 

 

Verder staan er gedragsregels (hoofdstuk 4) in het jeugdbeleidsplan over verantwoordelijkheid, betrokkenheid, 

openheid, eerlijkheid, sportiviteit, verwachting gedrag ouders. In dit rapport zullen wij niet verder ingaan op deze 

gedragsregels. 

 

Verder is er uitgebreid aandacht besteedt over het technisch beleid (hoofdstuk 5) 

 

“SV V.E.N.O. wil jeugdspelers zodanig opleiden en begeleiden, dat hun aanwezige voetbaltalenten optimaal 

ontwikkeld en benut worden. De komende jaren willen we een stevige basis leggen voor de voetballende 

jeugd. Ontwikkelen van techniek, tactiek en totaliteit zijn daarbij de speerpunten. Op deze manier proberen 

we de jeugd enthousiast te maken en te behouden voor de vereniging, zodat een continue doorstroom naar 

de senioren gewaarborgd blijft. SV V.E.N.O. vindt het belangrijk dat de jeugdspelers zich thuis voelen in de 

jeugdopleiding. 

 

In dit rapport zullen wij niet dieper in gaan op de technische zaken van het jeugdbeleidsplan. 
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Maar willen wel expliciet aangeven dat zaken als selectiebeleid, afspraken, afstaan van spelers, doorstroming, 

opleidingsvisie, visie op trainingen wel de nodige aandacht vergen in de toekomst en dus nader te bekijken en 

eventueel te herzien naar de maatstaven van de tijd. 

7.3.3 Beleidsplan opleiding keepers 

Er is een beleidsplan opleiding keepers versie 1.0 van mei 2016. 

Het doel is om meer keepers een beter en hoger individueel technische en vaardig niveau aan te leren, ze continue te 

verbeteren en te behouden voor onze club. Een betere keeper beïnvloedt het spel op positieve wijze en is van 

meerwaarde voor zijn/haar team. Ook moet plezier in het keepen vanaf de F-pupillen de boventoon voeren. Het 

plezier mag niet negatief beïnvloed worden door een drang naar prestatie. 

 

Er moet continuïteit komen in de keepers opleiding dit kan mede door  

 Eenduidige visie; 

 Gestructureerde opleidingsplan; 

 Ontwikkeling van trainers. 

 

Verder wordt er in dit beleidsplan ingegaan over de rol van een keeper, niveau, pupillen, junioren, senioren, aanpak, 

materiaal, planning en opleiding. 

7.3.4 Advies 

SV V.E.N.O. heeft de nodige beleidsplannen, welke de bedrijfsvoering richting geven en ondersteunen. Het hebben 

van beleidsplannen is uitstekend, het is echter wel belangrijk dat het beschreven beleid jaarlijks geëvalueerd en 

bijgewerkt worden.  De OC adviseert dan ook om een checklist Beleidsplannen te maken waarin aangegeven wordt 

welke beleidsplannen, wanneer aangepast moeten worden. Ervaring leert dat dit verdeelt over net jaar moet 

gebeuren, met als uiterste datum de laatste ALV van het seizoen.  

 

Documenten Opmerking Datum 

vervaardigd 

Datum 

bijgewerkt 

Actueel 

Statuten Zaaknummer 2000A15724  23-08-2001 n.v.t. 

Stemrecht minderjarige 

leden 

Heroverwegen en 

samenvoegen met Statuten 

 14-04-2099 n.v.t. 

Functie en bevoegdheden 

Algemene ledenvergadering  

Update, documentbeheer 

toevoegen 

  Nee 

Jeugdbeleidsplan Update, documentbeheer 

toevoegen 

  Nee 

 

Beleidsplan 

keepersopleiding 

Update, documentbeheer 

toevoegen 

  Nee 

Beleidsplan senioren Update, documentbeheer 

toevoegen 

  Nee 
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Documenten Opmerking Datum 

vervaardigd 

Datum 

bijgewerkt 

Actueel 

Gedragsregels 

(Sanctiebeleid) 

Gedragsregels klinkt positief, 

sanctiebeleid niet. Update, 

documentbeheer toevoegen 

 06-06-2012 Nee 

Kantinebeleid Eigen gebruik kantine en 

klaverjassen in de kantine, 

uitbreiden tot kantinebeleid. 

Update, documentbeheer 

toevoegen 

  Nee 

Checklist nieuw seizoen Update, documentbeheer 

opnemen 

  n.v.t. 

Vragenlijst voor trainers Update, documentbeheer 

opnemen 

  Nee 

Vrijwilligersbeleid ?   Nee 

Sponsorbeleid ?   Nee 

Huishoudelijk regelement ?   Nee 

 

. 

Algemeen advies is om de verschillende documenten nader te bekijken en eventueel in elkaar over te laten gaan in 1 

document met verschillende sub hoofdstukken bijv.: 

 Seniorenbeleid 

 Jeugdbeleid (incl. keepers) 

 Sponsorbeleid 

 Gedragsregels (sanctiebeleid) 

 Kantinebeleid 

 Trainersbeleid 

 Vrijwilligersbeleid 

 

Verder het advies om documenten rechtsgeldig te maken en te communiceren binnen de club. Mogelijk is het 

verstandig om de verschillende beleidsplannen te verkleinen en samen te voegen. Verder staan er algemene zaken in 

de beleidsplannen hier zou je ook een regelement voor op kunnen stellen 
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8 Conclusies en aanbevelingen 

De kernvraag die de commissie zich stelde was: 

 

Wat wil SV V.E.N.O. nu en in de toekomst bereiken, en welke stappen kun je daartoe nemen? 

 

Vanuit de diverse informatiebronnen, zoals in vorige hoofdstukken benoemd, zijn er een aantal conclusies en stappen, 

c.q. aanbevelingen op te stellen. Als conclusies trekt de commissie dat SV V.E.N.O. dient te streven naar: 

1. Continuïteit in het voetballen  

• Voetbal in Vollenhove met voldoende, leden, vrijwilligers, sponsoren, etc. 

2. Plezier in en rond het veld,  

• Plezier in het spel, Verenigingsgevoel, gelijkheid, wederzijds respect,  

3. Prestatie daar waar gepast,  

• Trots, wij gevoel, vlaggenschip, goed georganiseerd, goed gefaciliteerd 

 

Deze drie conclusies zijn in volgorde van belang opgesteld, waarbij ieder punt op zich weer een sterke beïnvloeding 

heeft op de andere punten. “Als je het leuk vind, presteer je goed en omgekeerd, etc.”. Feitelijk is het een zichzelf 

versterkende spiraal. 

 

De onderzoekscommissie reikt onderstaande aanbevelingen aan, aan het bestuur en indirect aan de gehele vereniging 

om een eenduidige koers uit te zetten en in deze weg in te slaan voor onze voetbalvereniging. Met deze 

aanbevelingen kan dan het bestuur, de vereniging, invulling geven aan de implementatie van de beantwoording van 

de kernvraag. De aanbevelingen zijn: 

 

 SV V.E.N.O. is bovenal een voetbalvereniging  

 Recreatief voetbal is fundament van de vereniging 

 De jeugd heeft de toekomst, investeer in de jeugd 

 Selectie moet gedragen worden door voldoende aantallen leden 

 Handhaaf de basistaken van het verenigingskader 

8.1 SV V.E.N.O. is bovenal een voetbalvereniging 

Het vermengen met andere activiteiten en/of sport disciplines kan en is gebeurd. Zolang het ter ondersteuning is van 

de voetbalvereniging, werkt het ook op langere termijn. Goede voorbeelden hiervan zijn de sjoelmiddagen voor de 

jeugd, de kaartmiddagen in de winterstop en het zaalvoetbaltoernooi in de Burght. Zodra je andere activiteiten 

zelfstandig gaat doen, zoals deelname aan tenniscompetitie, is verwijdering een gevolg. Dan heb je een hele sterke 

onderlinge afhankelijkheid nodig, of een heel sterk ontwikkelde gemeenschapszin, zoals ten tijde van de omni-

vereniging SV V.E.N.O., waarbij gezamenlijk optreden ter verkrijging van goede faciliteiten van de gemeente een sterk 

verbindende factor was. Destijds was de maatschappij ook minder individueel gericht, wat ook helpt om verwijdering 

tegen te gaan. 
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8.2 Recreatief voetbal is fundament van de vereniging 

Op en neergang van prestatie-elftallen van SV V.E.N.O. correleren sterk met de ledenaantallen. Als de ene afdeling 

veel groter is als de ander en die kleinere afdeling maar enkele teams op de been kan brengen, voelt het 

vanzelfsprekend dat er alleen op die grote afdeling prestatievoetbal beoefend wordt. Het vasthouden van leden, het 

betrekken van recreanten bij de vereniging is dus minstens zo belangrijk als het op hoog niveau voetballen. 

Omgekeerd, stimuleert een “vlaggenschip op niveau” natuurlijk ook mensen om deel te willen uit maken van de 

vereniging. Mogelijk zoeken naar samenwerkingen met andere verenigingen in de nabijheid? 

8.3 De jeugd heeft de toekomst, investeer in de jeugd 

Elk eerste elftal zal beamen dat zonder aanwas het volhouden van voetballen op niveau zeer moeilijk is. Daarnaast is 

het duidelijk dat zonder aanwas de vereniging uiteindelijk uitsterft. Het is dus van levensbelang voor SV V.E.N.O. om 

jeugdleden te behouden voor de vereniging. De jeugd is ons groeipotentieel voor de toekomst. Het faciliteren en 

bevorderen van het jeugdvoetbal (jongens en meisjes) is dus van groot belang. Hierbij is uit enquête en spiegelsessies 

duidelijk naar voren gekomen, dat gelijke behandeling van jeugdige spelers veel belangrijker is dan door selecteren op 

momentaan technisch voetbal vermogen. Concreet: het is “not done” om voor mindere goden geen goede trainer 

beschikbaar te hebben en voor de toptalentjes wel. Dan maar een grote groep bij de goede trainer, of een 

roulatiesysteem, zodat uiteindelijk elke jeugdige speler gelijke kansen krijgt. 

 

Ook dient flexibel omgegaan worden met persoonlijke omstandigheden en/of voorkeuren. Als een jeugdige speler ook 

andere verplichtingen heeft, mag hij niet uitgesloten worden van deelname aan het voetballen, alleen omdat hij niet 

altijd aan de elftalverwachtingen kan voldoen. 

 

In hoeverre moet je het met de huidige aantallen (1 team per leeftijdslichting) hebben over selectievoetbal? En moet 

je in je beleid opnemen dat ieder kind even veel speeltijd krijgt? En dat trainers zich daar aan dienen te houden? En 

elk team daarmee ook dezelfde faciliteiten? 

 

Het behoud van jeugd van belang. In onderstaand artikel komen een aantal punten naar voren waarom kinderen 

stoppen met sporten: 

1. Ervaringen zonder oordeel 

2. Het is niet meer leuk 

3. Te weinig speeltijd krijgen 

4. Bang om fouten te maken 

5. Niet gerespecteerd voelen 

 

Kijk in Appendix B voor meer details over de redenen waarom kinderen stoppen of kijk op internet: 

https://www.allesoversport.nl/artikel/waarom-kinderen-stoppen-met-sporten/ 

 

En waarom ze sporten: 

 

Een team onderzoekers van de Michigan State University vroeg jongens en meisjes van 10 tot 12 jaar oud waarom zij 

sporten. Wil je dat je kinderen (meer) sporten? Zorg er dan vooral voor dat je de nummer één van deze lijst, plezier, in 

het oog houdt. 

https://www.allesoversport.nl/artikel/waarom-kinderen-stoppen-met-sporten/
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De 5 belangrijkste redenen waarom kinderen sporten zijn: 

1. Voor de lol 

2. Om iets te kunnen doen waar ze goed in zijn 

3. Om beter te worden in wat ze leuk vinden 

4. Om fit en in vorm te blijven 

5. Om te oefenen 

De grote afwezige is ‘om te winnen’! Sterker nog, deze reden komt niet eens in de top-10 voor. Vele studies komt met 

hetzelfde resultaat: 70% van de kinderen die stoppen met een sport, doet dat omdat ze er geen plezier meer aan 

beleven. 

 

Vooral ouders en coaches willen graag winnen. Kinderen geven daar vaak niet zo veel om. Voor hen is winnen gewoon 

een leuk extraatje. Zelfs bij middelbare scholen spelen kinderen liever voor het verliezende team dan op de bank te 

zitten bij het winnende team. Dat betekent echter niet dat zij niet willen winnen, maar gewoon dat ze liever spelen. 

Winnen is over het algemeen dus helemaal niet belangrijk voor kinderen! Sterker nog, het is voor kinderen belangrijk 

en leerzaam om te verliezen! 

 

https://www.allesoversport.nl/artikel/is-winnen-belangrijk-vijf-redenen-waarom-kinderen-sporten/ 

Naast de hiervoor genoemde aspecten is belangrijk dat er een actief wervingsbeleid is specifiek gericht op de 

jeugdleden. Benaderen middels het bezoeken van scholen, JAKO dagen, inloopdagen, clinics en andere evenement. De 

jeugd is de levensader van de vereniging en hier meet veel tijd en energie in gestoken worden.  

8.4 Selectie moet gedragen worden door voldoende leden 

Enigszins gelieerd aan 8.2, leert de geschiedenis ons dat er een ondergrens is ten aanzien van het functioneren van 

een prestatie-elftal. Als er te weinig teruggevallen kan worden op lagere (deels recreatieve) elftallen, is het handhaven 

van het voetbalniveau lastig. Om hier een “hard getal” aan te hangen is moeilijk. In seizoen 2017/2018 kent de zondag 

afdeling 3 elftallen en promoveert het van de 4
e
 naar de 3

de
 Klasse KNVB, terwijl de zaterdagafdeling 3 elftallen kent 

en degradeert van de 4
e
 naar de 5

e
 Klasse KNVB.  

In combinatie met lagere geboortecijfers, lage aantallen jeugdleden, lijkt de conclusie gerechtvaardigd dat het 

volhouden van 2 prestatie-elftallen onmogelijk is. Los van alle polemieken voor zaterdag/zondag dagkeuze 

standpunten, zal onze vereniging krimpen wat betreft herenvoetbal. Om bestand te zijn tegen deze tegenslag zal, 

vanwege die verwachte krimp, een keuze moeten worden gemaakt voor 1 speeldag voor het prestatievoetbal in 

Vollenhove. 

 

Er is geen principiële voorkeur voor prestatie voetbal op zaterdag of zondag. Gezien de huidige situatie (geen 

Zaterdagprestatie-elftal en een net gepromoveerd Zondag prestatie-elftal) is de aanbeveling dat SV V.E.N.O. de 

huidige situatie van prestatie voetbal op alleen zondag moet handhaven.    

 

 

 

https://www.allesoversport.nl/artikel/is-winnen-belangrijk-vijf-redenen-waarom-kinderen-sporten/
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8.5 Handhaaf de basistaken van het verenigingskader 

Het bestuur heeft als taak het besturen van de vereniging. Het wordt daarbij ondersteund door het verenigingskader. 

Dit kader bestaat uit: trainers, leiders, clubscheidsrechters, commissieleden. Ieder heeft zo zijn eigen taken en 

verantwoordelijkheden. Momenteel is er onduidelijkheid over deze taken en verantwoordelijkheden, waardoor 

onvrede en onbegrip ontstaat. Het hebben van een minimum aan basisregels is een vereiste, waarbij vervolgens een 

periodieke evaluatie noodzakelijk is. “Zeg wat je doet, en doe wat je zegt!”. Het is dus niet de bedoeling om een 

heleboel regels op te stellen, maar wel een paar duidelijke en die te handhaven. Dit vereist uiteraard dat aan “die paar 

hoofdregels” die je wilt handhaven, ook een verantwoordelijke moet zijn toegewezen, die dan ten verantwoording 

geroepen kan worden (aangespoord tot verbetering) als er iets minder goed gaat. 

 

Volgens ons is het huidige bestuur, noodgedwongen, ook heel erg uitvoerend. Zij moeten iets meer afstand nemen en 

meer delegeren. Daardoor kunnen ze zelf meer besturen en beleid uitdragen. En daarmee ook ervoor zorgen dat 

eenieder zich aan dat beleid houdt. 

 

8.6 Wervingsbeleid verenigingskader en leden 

SV V.E.N.O. is een actieve vereniging waar veel gebeurt, de dagelijkse gang van zaken kan de aandacht voor de 

beleidszaken aanzienlijk verstoren. Beslissingen die mogelijk genomen moet worden om minder goed functionerende 

vrijwilligers meer aandacht te kunnen geven of mogelijk te vervangen, worden niet genomen omdat er geen 

vervanging is en zonder de vrijwilligers geen vereniging draaiende gehouden kan worden. Het werven van vrijwilligers, 

leiders, begeleiders, etc. is van het allergrootste belang. Zorg als eerste voor een vereniging die qua vrijwilligers 

‘gezond’ is, start een grootschalig actie voor het werven van deze vrijwilligers. 

 

Daarnaast hebben vanuit de demografische ontwikkelingen ook gezien dat werving van (jeugd-) leden en behoud van 

bestaande(jeugd-) leden een must is om het huidige niveau en grootte van de vereniging vast te houden. 

 

Maak van de wervingsacties beleid, zodat het een continuproces wordt en geen eenmalig incident. Maak diversie 

commissies /personen daarvoor verantwoordelijk, opdat het geen vrijblijvende actie zonder actiehouder wordt. 
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 Uitwerking enquête Appendix A

Om een goed beeld te krijgen van de wensen en ideeën van de leden willen wij een 

enquête organiseren. Hierbij gaat ons voorkeur uit naar een digitale (social media, 

etc.) vorm. Uiteindelijke gekozen voor het versturen van de enquête door middel van 

e-mail, naar 4 verschillende groepen 

 Jeugdleden; 

 Seniorleden; 

 Vrijwilligers; 

 Sponsoren. 

 

Hierbij gebruik gemaakt van het KNVB onderzoek portaal, dit portaal biedt een 

onderzoek omgeving. De KNVB faciliteert dit portaal door geregeld kant-en-klare 

onderzoeken klaar te zetten, welke kunnen worden gebruikt voor jouw eigen 

vereniging.     

 

 

Als OC hebben we er bewust voor gekozen om niet de vraag: Zaterdag of Zondag niet te stellen in deze enquête, dit 

om enerzijds niet de volle focus te hebben op dit onderwerp, terwijl de jeugd en de toekomst van SV V.E.N.O., 

verreweg het belangrijkst is en anderzijds het bestuur opzadelen met een mogelijke keuze die door gebrek aan 

achterban niet ingevuld kan worden.  

 

Appendix A.1 Jeugdleden 

Enquête is verstuurd naar 184 jeugdleden en 68 (37%) hebben gereageerd, helaas is er fout opgetreden in het 

verzenden van de mail, naar de jeugdleden. Sommige jeugdleden hebben deze 2x ontvangen en mogelijk ook 

ingevuld. We kunnen dit vanuit de gebruikte portal niet zien en dus ook niet corrigeren. Vanuit de OC zijn we wel van 
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mening dat dit een erg laag percentage is en zoals verder ook in het rapport verwoord zijn we van mening dat de 

jeugd de komende tijd de meeste aandacht zal moeten krijgen. 

 

De reacties zijn over het algemeen positief (gem. rapportcijfer 7,3) over de gestelde vragen, mogelijk oorzaak kan zijn 

dat het lage percentage hier een reden voor is.  

 

Uitschieters in de enquête zijn, helaas op dit moment even alleen aandacht voor de verbeterpunten er is zijn ook veel 

aspecten als voldoende/goed gewaardeerd: 

 Kwaliteit van de trainingsvelden zijn 49% van de reacties niet tevreden over en 23% neutraal; 

 Bestuurders van de verenging zijn bij 36% niet bekend en 31% neutraal; 

 Onderling respect (ongeacht eventuele verschillen) is volgens 21% niet aanwezig en 18% is neutraal; 

 Volgens 16% gaat we binnen de vereniging niet vriendelijk met elkaar om en 27% neutraal; 

 Over het algemeen wordt de communicatie als onvoldoende ervaren, met uitzondering van afgelastingen en 

plotse wijzigingen; 

 Met betrekking tot het selectiebeleid is men ontevreden over de gelijke kansen om in een selectie elftal te 

komen 26% en 30% neutraal; 

 Ook de aandacht voor niet selectieteams wordt als onvoldoende ervaren door 50% en 27% neutraal. 

Extra vragen 
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SV V.E.N.O. dient te opereren als een pure voetbalvereniging, 

het heeft verder geen verdere maatschappelijke functies die 

het moet vervullen. 

17,6% 27,5% 21,6% 33,3% 0,0% 

SV V.E.N.O. moet prestatie centraal zetten. Dan staan alle 

neuzen 1 kant op en dat zal uiteindelijk de beste en plezierigste 

oplossing zijn. 

7,8% 25,5% 33,3% 21,6% 11,8% 

Prestatiegericht voetbal begint al bij de F-jes. Door vroeg te 

selecteren voetbalt een ieder op zijn eigen niveau en dat is 

voor iedereen het best. 

0,0% 70,2% 15,8% 14,0% 0,0% 
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Extra vragen 
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Ieder SV V.E.N.O.-lid is lid en heeft dus recht op gelijke 

faciliteiten en mogelijkheden tot sportbeoefening. Links of 

rechtsom SV V.E.N.O. staat daarvoor garant. 

31,0% 41,4% 15,5% 5,2% 6,9% 

 

Conclusie extra vragen:  

 Onze jeugd is het niet eenduidige over het hebben van verdere maatschappelijke functies; 

 Onze jeugd is niet eenduidig over het centraal zetten van prestatiegericht voetbal; 

 Onze jeugd wil al wel vanaf F-jes prestatiegericht voetballen;  

 Onze jeugd is wel duidelijk over het recht hebben op gelijke faciliteiten. 

 

Appendix A.2 Seniorleden 

Enquête is verstuurd naar 144 seniorleden en 90 (63%) hebben gereageerd. Vanuit de OC zijn we van mening dat dit 

een uitstekend resultaat is.   

 

De reacties zijn over het algemeen positief (gem. rapportcijfer 6,5) over de gestelde vragen.  

 

Uitschieters in de enquête zijn, helaas op dit moment even alleen aandacht voor de verbeterpunten er is zijn ook veel 

aspecten als voldoende/goed gewaardeerd: 

 Kwaliteit van de trainingsaccommodatie (velden en materiaal) wordt als onvoldoende ervaren: 

o Kwantiteit materiaal 28% onvoldoende en 26% neutraal - kwaliteit materiaal 45% onvoldoende en 25% 

neutraal; 

o Kwaliteit velden - training 67% onvoldoende 24% neutraal en wedstrijd 55% onvoldoende en 32% 

neutraal; 

o Kleedkamer en douches worden als goed ervaren; 

 Onderlinge kwaliteit verschillen vereniging scheidsrechters wordt door 29% als onvoldoende en 36% als 

neutraal ervaren; 

 Bekendheid met het beleid van de vereniging wordt is volgens 50% onvoldoende en 25% neutraal; 

 Het luisteren van het bestuur naar de leden (wensen, ideeën, belangrijke beslissingen) wordt 30% als 

onvoldoende ervaren en 46% is neutraal; 

 Bij de vraag mbt het functioneren van het bestuur is een grote groep 51% neutraal en vindt 28% dit 

onvoldoende; 

 Het onderdeel “Normen en Waarden” behoeft extra aandacht, veel onvrede en neutraliteit in de 

antwoorden. Reden voor de OC om in de aanbevelingen een voorstel te doen tot het instellen van een 

ombudsman (cie) om hier binnen de vereniging extra aandacht voor te vragen; 

 Het onderdeel “Verenigingsgevoel sfeer” moet ook extra aandacht krijgen, het grootste gedeelte, 66%, voelt 

zich verbonden. De overige antwoorden: - positieve sfeer, saamhorigheid en hechte vereniging worden als 

onvoldoende/neutraal beantwoord; 
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 Over het algemeen wordt de communicatie als onvoldoende ervaren, met uitzondering van afgelastingen en 

plotse wijzigingen; 

 De seniorleden zijn niet tevreden over het beleid inzake vrijwilligers, dit onderwerp behoeft extra aandacht. 

Zonder vrijwilligers kan een vereniging niet naar behoren functioneren, het aantal vrijwilligers geeft ook een 

goed beeld van de “gezondheid” van een vereniging; 

 Niet selectieteams krijgen volgens de reacties onvoldoende aandacht, 34% en neutraal 44%. 
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SV V.E.N.O. dient te opereren als een pure voetbalvereniging, 

het heeft verder geen verdere maatschappelijke functies die het 

moet vervullen. 

7,1% 29,4% 24,7% 24,7% 14,1% 

SV V.E.N.O. moet prestatie centraal zetten. Dan staan alle 

neuzen 1 kant op en dat zal uiteindelijk de beste en plezierigste 

oplossing zijn. 

15,5% 35,7% 21,4% 19,0% 8,3% 

Prestatiegericht voetbal begint al bij de F-jes. Door vroeg te 

selecteren voetbalt een ieder op zijn eigen niveau en dat is voor 

iedereen het best. 

15,3% 47,1% 12,9% 17,6% 7,1% 

Ieder SV V.E.N.O.-lid is lid en heeft dus recht op gelijke 

faciliteiten en mogelijkheden tot sportbeoefening. Links of 

rechtsom SV V.E.N.O. staat daarvoor garant. 

21,2% 47,1% 18,8% 8,2% 4,7% 

 

Conclusie extra vragen:  

 Onze seniorleden zijn het eenduidige over het hebben van verdere maatschappelijke functies; 

 Onze seniorleden zijn niet eenduidig over het centraal zetten van prestatiegericht voetbal; 

 Onze seniorleden willen al wel vanaf F-jes prestatiegericht voetballen;  

 Onze seniorleden zijn wel duidelijk over het recht hebben op gelijke faciliteiten. 
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Appendix A.3 Vrijwilligers  

Enquête is verstuurd naar 58 vrijwilligers en 37 (64%) hebben gereageerd. Vanuit de OC zijn we van mening dat dit 

een hoog percentage is. 

 

De reacties zijn over het positief (gem. rapportcijfer 6,4) over de gestelde vragen.  

 

Uitschieters in de enquête zijn, helaas op dit moment even alleen aandacht voor de verbeterpunten er is zijn ook veel 

aspecten als voldoende/goed gewaardeerd: 

 Kwaliteit van de trainingsaccommodatie (velden en materiaal) wordt als onvoldoende ervaren: 

o Kwaliteit materiaal 33% onvoldoende en 37% neutraal; 

o Kwaliteit velden - training 36% onvoldoende 35% neutraal en wedstrijd 39% onvoldoende en 30% 

neutraal; 

o Kleedkamer en douches worden als goed ervaren; 

 Vrijwilligers plaatsen een kritische noot bij de gezelligheid en het schoon en netjes zijn van de kantine;   

 Onderlinge kwaliteit verschillen vereniging scheidsrechters wordt door 23% als onvoldoende en 23% als 

neutraal ervaren; 

 Bekendheid met het beleid van de vereniging wordt is volgens 36% onvoldoende en 36% neutraal; 

 Het onderdeel “Normen en Waarden” behoeft extra aandacht, veel onvrede en neutraliteit in de 

antwoorden. Reden voor de OC om in de aanbevelingen een voorstel te doen tot het instellen van een 

ombudsman (cie) om hier binnen de vereniging extra aandacht voor te vragen; 

 Het onderdeel “Verenigingsgevoel sfeer” moet ook extra aandacht krijgen, het grootste gedeelte, 66%, voelt 

zich verbonden. De overige antwoorden: - saamhorigheid, leuke activiteiten en hechte vereniging worden als 

onvoldoende/neutraal beantwoord; 

 Over het algemeen wordt de communicatie als onvoldoende ervaren, met uitzondering van afgelastingen en 

plotse wijzigingen; 

 De vrijwilligers zijn niet tevreden over het beleid inzake vrijwilligers, dit onderwerp behoeft extra aandacht. 

Zonder vrijwilligers kan een vereniging niet naar behoren functioneren, het aantal vrijwilligers geeft ook een 

goed beeld van de “gezondheid” van een vereniging; 

 Niet selectieteams krijgen volgens de reacties onvoldoende aandacht, 42% en neutraal 29%. 
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SV V.E.N.O. dient te opereren als een pure voetbalvereniging, 
het heeft verder geen verdere maatschappelijke functies die 
het moet vervullen. 

5,9% 20,6% 29,4% 26,5% 17,6% 

SV V.E.N.O. moet prestatie centraal zetten. Dan staan alle 

neuzen 1 kant op en dat zal uiteindelijk de beste en plezierigste 

oplossing zijn. 

12,1% 24,2% 24,2% 15,2% 24,2% 

Prestatiegericht voetbal begint al bij de F-jes. Door vroeg te 

selecteren voetbalt eenieder op zijn eigen niveau en dat is voor 

iedereen het best. 

14,7% 29,4% 32,4% 17,6% 5,9% 

Ieder SV V.E.N.O.-lid is lid en heeft dus recht op gelijke 

faciliteiten en mogelijkheden tot sportbeoefening. Links of 

rechtsom SV V.E.N.O. staat daarvoor garant. 

18,8% 37,5% 21,9% 15,6% 6,3% 

 

Conclusie extra vragen:  

 De vrijwilligers zijn eenduidige over het hebben van verdere maatschappelijke functies; 

 De vrijwilligers zijn niet eenduidig over het centraal zetten van prestatiegericht voetbal; 

 De vrijwilligers willen al wel vanaf F-jes prestatiegericht voetballen;  

 De vrijwilligers zijn wel duidelijk over het recht hebben op gelijke faciliteiten. 

 

Appendix A.4 Sponsoren 

Enquête is verstuurd naar 71 sponsoren en 19 (27%) hebben gereageerd. Vanuit de OC zijn we van mening dat dit een 

laag percentage is. 

 

De reacties zijn over het positief (gem. rapportcijfer 7,2) over de gestelde vragen.  

 

Uitschieters in de enquête zijn, helaas op dit moment even alleen aandacht voor de verbeterpunten er is zijn ook veel 

aspecten als voldoende/goed gewaardeerd: 

 Kwaliteit van de trainingsaccommodatie (velden en materiaal) wordt als volgt ervaren: 

o Kwaliteit materiaal 73% neutraal; 

o Kwaliteit velden - training 42% onvoldoende 33% neutraal en wedstrijd 42% onvoldoende en 33% 

neutraal; 

o Kleedkamer, douches en sportpark worden als goed ervaren; 

 Sponsoren plaatsen een kritische noot bij de gezelligheid van de kantine;   

 Bekendheid met het beleid van de vereniging wordt is volgens 54% onvoldoende en 18% neutraal; 

 Bestuur (sponsorcie) moet met sponsoren in overleg om de genoemde scores te bespreken en met verbeter 

verstel doen; 
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 Het onderdeel “Normen en Waarden” behoeft extra aandacht, veel onvrede en neutraliteit in de 

antwoorden. Reden voor de OC om in de aanbevelingen een voorstel te doen tot het instellen van een 

ombudsman (cie) om hier binnen de vereniging extra aandacht voor te vragen; 

 Het onderdeel “Verenigingsgevoel sfeer” moet ook extra aandacht krijgen, het grootste gedeelte, 85%, voelt 

zich verbonden. De overige antwoorden: - saamhorigheid, gezellige en hechte vereniging worden als 

onvoldoende/neutraal beantwoord; 

 Over het algemeen wordt de communicatie als onvoldoende ervaren, met uitzondering van afgelastingen en 

plotse wijzigingen; 

 De sponsoren zijn niet tevreden over het beleid inzake vrijwilligers, dit onderwerp behoeft extra aandacht. 

Zonder vrijwilligers kan een vereniging niet naar behoren functioneren, het aantal vrijwilligers geeft ook een 

goed beeld van de “gezondheid” van een vereniging; 

 

 

Extra vragen 
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SV V.E.N.O. dient te opereren als een pure voetbalvereniging, 
het heeft verder geen verdere maatschappelijke functies die 
het moet vervullen. 

14,3% 21,4% 7,1% 21,4% 35,7% 

SV V.E.N.O. moet prestatie centraal zetten. Dan staan alle 

neuzen 1 kant op en dat zal uiteindelijk de beste en plezierigste 

oplossing zijn. 

21,4% 28,6% 35,7% 7,1% 7,1% 

Prestatiegericht voetbal begint al bij de F-jes. Door vroeg te 

selecteren voetbalt eenieder op zijn eigen niveau en dat is voor 

iedereen het best. 

13,3% 53,3% 26,7% 6,7% 0,0% 

Ieder SV V.E.N.O.-lid is lid en heeft dus recht op gelijke 

faciliteiten en mogelijkheden tot sportbeoefening. Links of 

rechtsom SV V.E.N.O. staat daarvoor garant. 

30,8% 38,5% 23,1% 7,7% 0,0% 
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Conclusie extra vragen:  

 De sponsoren zijn eenduidige over het hebben van verdere maatschappelijke functies; 

 De sponsoren zijn eenduidig over het centraal zetten van prestatiegericht voetbal; 

 De sponsoren willen vanaf F-jes prestatiegericht voetballen;  

 De sponsoren zijn duidelijk over het recht hebben op gelijke faciliteiten. 

 

Appendix A.5 Conclusie 

Hier in het kort de aanbevelingen naar aanleiding van de enquête, gehouden in maart en april 2018. De aanbevelingen 

zijn gedaan in de volgende korte opsomming, natuurlijk kan het bestuur nog meer informatie halen uit de gehouden 

enquête. 

Appendix A.5.1.1 Normen en waarden 

 
 

 Het onderdeel “Normen en Waarden” behoeft extra aandacht, veel onvrede en neutraliteit in de 

antwoorden. Reden voor de OC om in de aanbevelingen een voorstel te doen tot het instellen van een 

ombudsman (cie) om hier binnen de vereniging extra aandacht voor te vragen; 

 

Appendix A.5.1.2 Verenigingsgevoel 
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 Het onderdeel “Verenigingsgevoel sfeer” moet ook extra aandacht krijgen, het grootste gedeelte, 66%, voelt 

zich verbonden. De overige antwoorden: - positieve sfeer, saamhorigheid en hechte vereniging worden als 

onvoldoende/neutraal beantwoord; 

Appendix A.5.1.3 Communicatie 

 

 
 

 Over het algemeen wordt de communicatie als onvoldoende ervaren, met uitzondering van afgelastingen en 

plotse wijzigingen;   
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Appendix A.5.1.4 Velden, attributen en kantine 

 

 
 Kwaliteit van de trainingsaccommodatie (velden en materiaal) wordt als onvoldoende ervaren: 

o Kwantiteit materiaal onvoldoende en kwaliteit materiaal onvoldoende; 

o Kwaliteit velden - training onvoldoende en wedstrijd onvoldoende; 

o Kleedkamer en douches worden als goed ervaren; 

 Kantine wordt als ongezellig ervaren, met onvoldoende assortiment.  Wel is men tevreden over kwaliteit van 

het schoonmaak team;  

o  

Appendix A.5.1.5 Bestuur en beleid 
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 Bekendheid met het beleid van de vereniging wordt is volgens 50% onvoldoende en 25% neutraal; 

 Het luisteren van het bestuur naar de leden (wensen, ideeën, belangrijke beslissingen) wordt 30% als 

onvoldoende ervaren en 46% is neutraal; 

 Bij de vraag mbt het functioneren van het bestuur is een grote groep 51% neutraal en vindt 28% dit 

onvoldoende; 

 

 

 

Appendix A.5.1.6 Extra vragen 

 

 

Extra vragen 
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1.SV V.E.N.O. dient te opereren als een pure voetbalvereniging, 
het heeft verder geen verdere maatschappelijke functies die 
het moet vervullen. 

10,3% 26,6% 23,4% 27,2% 12,5% 

2.SV V.E.N.O. moet prestatie centraal zetten. Dan staan alle 

neuzen 1 kant op en dat zal uiteindelijk de beste en plezierigste 

oplossing zijn. 

13,2% 30,2% 26,4% 18,1% 12,1% 

3.Prestatiegericht voetbal begint al bij de F-jes. Door vroeg te 

selecteren voetbalt een ieder op zijn eigen niveau en dat is 

voor iedereen het best. 

10,5% 51,3% 18,3% 15,7% 4,2% 

4.Ieder SV V.E.N.O.-lid is lid en heeft dus recht op gelijke 

faciliteiten en mogelijkheden tot sportbeoefening. Links of 

rechtsom SV V.E.N.O. staat daarvoor garant. 

24,5% 43,1% 18,6% 8,5% 5,3% 

 

Conclusie extra vragen:  

4. Voor het opereren van SV V.E.N.O. in ander maatschappelijke functies is een kleine meerderheid over alle 

reacties.  

o Wij adviseren SV V.E.N.O. om eerst focus te hebben en houden op de pure voetbalvereniging en mogelijk 

andere partijen gebruik laten maken van de accommodatie. 

5. De reacties zijn verdeeld over de prestaties centraal zetten om, dit antwoord staat haaks op de volgende extra 

vraag waarbij de meerderheid aangeeft vanaf de F-jes al prestatiegericht te gaan voetballen. 

o We adviseren SV V.E.N.O. om het zeker op bij de senioren maximaal in te zetten op prestatiegericht 

voetbal, aangezien dit zeker de saamhorigheid, het plezier en sfeer binnen SV V.E.N.O. ten goede komt.    

6. De laatste extra is duidelijk 
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 Waarom kinderen stoppen met Appendix B
sporten? 

Het is mijn vader. Hij houdt van me en ik weet dat hij alleen het beste voor me wil, maar hij kan gewoon niet stoppen 

met coachen; in de auto, vanaf de zijlijn bij iedere wedstrijd. Ik mag niet spelen als hij is er is, en hij dringt aan om 

aanwezig te zijn bij iedere wedstrijd, ieder toernooi, noem maar op. Het is alsof het belangrijker voor hem is, dan het 

is voor mij.’ 

 

Helaas is dit een veel voorkomend verhaal. Het is een verhaal over goedbedoelende ouders, die alleen maar het beste 

voor hun kinderen willen. Ze houden van hun kinderen. Ze houden gewoon niet altijd van hen op een handige manier. 

 

Ik geloof dat er vijf belangrijke redenen zijn waarom kinderen stoppen met sport. Allen veroorzaken ze een slechte 

staat van de geest als het gaat om sporten. Bestudeer elk van deze scenario’s goed en vraag jezelf af: ‘Is dit mijn kind?’ 

Als het antwoord ‘ja’ is, dan is het nooit te laat om op verandering in te zetten! 

 

1. Ervaringen zonder oordeel 

Net als het verhaal in de intro, stoppen duizenden kinderen met hun sport om op zoek te gaan naar een plek waar niet 

elke actie en elke fout veroordeeld wordt door een volwassene. Dat wil niet zeggen dat er geen plaats is voor coaching 

of aanwijzingen, maar goede begeleiding neemt niet de autonomie weg! 

 

Oplossing: Accepteer de doelen van je kind voor het sporten. Help ze de passie vinden, in plaats van te 

proberen om het vast te stellen voor ze. Als je kijkt naar een wedstrijd van je kind, moedig hem/haar positief 

aan of zeg helemaal niets. 

 

2. Het is niet meer leuk 

Kinderen associëren plezier met hun best proberen te doen, respectvol worden behandeld door coaches, ouders en 

teamgenoten, en het krijgen van speeltijd. Winnen, het spelen van toernooien en het oefenen met persoonlijke 

trainers worden zelden genoemd en zijn totaal niet belangrijk voor je kroost. 

 

Oplossing: Jouw kind zit nooit verlegen om te antwoorden op de vraag; ‘Heb je het naar je zin?’ De kans is 

groot dat hoe meer ze zich vermaken, hoe beter ze spelen, hoe meer ze spelen, hoe harder ze zullen werken. 

En als het niet meer leuk is, moet je een manier verzinnen om het leuk te maken. Zo niet, vervroegd 

pensioen! 

 

3. Te weinig speeltijd krijgen 

Als kinderen in een team zitten en ze nooit de kans krijgen om betekenisvolle minuten te spelen, dan is het een 

kwestie van tijd tot ze stoppen. Kinderen willen spelen. Kinderen moeten spelen. Het doet er weinig toe hoe goed hun 

team is, of hoe beroemd hun coach is als ze nooit de kans krijgen bij te dragen aan het team. Uit een recente studie is 

gebleken dat 90% van de kinderen liever speelt in een verliezend team dan dat hij/zij op de bank zit in een winnend 

team. 

 

Oplossing: Als je kind in een team zit, maar nooit speelminuten maakt, ondanks dat hij/zij naar alle trainingen 

en wedstrijden gaat, vraag je kind dan of hij/zij gelukkig is. Als je kind ongelukkig is, zoek je een ander team 

waar je kind wel kan spelen, of ga het gesprek aan met de coach. 
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4. Bang om fouten te maken 

Kinderen geven aan dat een van de belangrijkste redenen waarom ze stoppen, is omdat ze bang zijn om fouten te 

maken, om te worden bekritiseerd, uitgescholden of worden gewisseld. Succesvolle spelers ontwikkelen zich beter 

een omgeving waar ze fouten mogen maken, waar ze worden aangemoedigd om te proberen en te falen. Dit is een 

noodzakelijk onderdeel van het ontwikkelingsproces. 

 

Oplossing: Omarm falen en het nemen van risico’s bij jonge sporters. Prijs je kind niet enkel na een 

succesvolle actie, maar probeer ook mislukte acties positief te benaderen. Op die manier zullen kinderen 

blijven proberen om hun speler 1-op-1 te verslaan. Waardeer een mislukte actie en creëer een veilige 

omgeving om van fouten te leren. 

 

 

5. Niet gerespecteerd voelen 

Sport is oneerlijk. Het duurt duizenden uren en jaren van oefenen om iets te beheersen, maar we verwachten dat 

onze 9-jaar oude, voetballende zoon nooit fouten maakt. Veel coaches en ouders behandelen hun sportende kinderen 

op een manier die ze nooit zouden accepteren als zij zo door hun eigen baas zouden worden behandeld. 

 

Oplossing: Behandel anderen zoals jij wilt dat ze jou behandelen. Respecteer de inspanning, focus en moed 

die nodig is voor een kind om te sporten. Geef ze het respect dat ze gewoon verdienen omdat ze überhaupt 

op het veld staan. Behandel ze met hetzelfde respect dat jij zelf ook graag zou willen. 


